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VVD
1.2 Primitieve begroting
Blz. 6
1. Worden door de extra structurele kosten de inhuurkosten minder?

Antwoord:
Nee, de benodigde extra structurele kosten hebben geen relatie met inhuurkosten.

2. Hoe verhouden de structurele personele kosten zich met de incidentele personele kosten?
(absoluut en relatief )
Antwoord:
Op pagina 6 worden een aantal bijstellingen van personele kosten gepresenteerd. Hieronder deze 
personele kosten uitgesplitst naar structureel en incidenteel (absoluut en relatief).

Absoluut 2019 2020 2021 2022
Structurele personele kosten -828 -840 -853 -877
Incidentele personele kosten -162 -82 0 0

Relatief 2019 2020 2021 2022
Structurele personele kosten 84% 9^ 100% 100%
Incidentele personele kosten 9% 0% 0%

1.3 Opzet van de begroting
Blz. 7
3. In hoeverre is de capaciteitsuitbreiding om achterstanden te voorkomen te herleiden tot kwaliteits- 

of organisatorische problemen?
Antwoord:
Deze achterstanden zijn ontstaan door tekort aan capaciteit. De incidentele capaciteit is bedoeld 
om deze achterstanden weg te werken. De structurele capaciteit is bedoeld om nieuwe 
achterstanden te voorkomen.

2.1.0 Bestuur en organisatie
Blz. 18
1. In de tabel boven aan bladzijde 18 staat een stelpost gemeentelijk vaccinatieprogramma 70k. Op 

bladzijde 19 staat 81k.
Waarom komen die bedragen niet overeen?
Antwoord:
De bedragen komen niet overeen omdat de lasten van C 81 zijn gebaseerd op het besluit dat 
hierover is genomen door het Algemeen Bestuur van de GGD op basis van een plan om het 
vaccinatieprogramma regionaal op te pakken. De baten van C 70 zijn gebaseerd op een inschatting 
waarmee het gemeentefonds wordt verhoogd vanwege de decentralisatie van het 
rijksvaccinatieprogramma.

Blz. 19
4. Welke risico's neemt het scherper begroten met zich mee?

Antwoord:
Met scherper begroten kunnen afwijkingen ten opzichte van de begroting zich eerder voordoen. 
Opgemerkt wordt dat dit geen risico is dat kan worden ondervangen binnen het 
risicomanagement.
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2.1.1 Veiligheid
Blz. 22
5. In de tabel wordt gepraat over verminderen woninginbraken met 10^.

Maar wat is het huidige niveau en het landelijke gemiddelde?
Antwoord:
Het huidige niveau in Veldhoven voor wat betreft het totaal aantal woninginbraken in Veldhoven 
(inclusief poging tot) betreft 3,35 per 1000 huishoudens. Het landelijk gemiddelde ligt op 2,8 per 
1000 huishoudens.
De gekozen afname van 10% is een realistisch uitgangspunt in vergelijking met de trend/afname 
van voorgaande jaren. Ten opzichte van de woninginbraken in Oost-Brabant is een lichte daling 
van 11,7% waarneembaar.

2.1.5 Sport, cultuur en recreatie
Blz. 39
6. Wat zijn de 4 bewustwordingsacties?

Antwoord:
Het gaat om de volgende acties:
- 2x acties in samenwerking met scholen om zwerfuil/afval op te ruimen
- 2x acties in samenwerking met buurt om zwerfvuil/afval op te ruimen

Blz. 41
7. Er wordt 25k gereserveerd voor 100 jaar Veldhoven. Waarvoor worden die gebruikt?

Antwoord:
Veldhoven wil bijdragen aan een passende viering van 100 jaar Veldhoven in 2021. Hiervoor 
wordt in 2019 de opzet van het samenspraaktraject vastgesteld en start een projectorganisatie. 
De benodigde middelen voor de viering zullen later aangevraagd worden. Vooruitlopend hierop 
is een werkbudget van C 25k nodig in 2019.

8. Rollend materieel 2k in 2022. Is dat afschrijving?
Antwoord:
Ja.

2.1.6 Sociaal domein
Blz. 45
9. Schuldhulpdienstverlening: wij streven naar een toename van een aantal trajecten budget coaching 

en budgetbeheer.
Met welke toename zijn we tevreden?
Antwoord:
De omvang van de doelgroep is niet bekend. De doelgroep is groter dan we nu bereiken. Wij 
streven ernaar om elke intake te voorzien van een passende vervolgaanpak. De toename van 
trajecten is geen doel op zich. We zijn tevreden met een toename ten opzichte van 2018.

10. Idem voor de afname van jeugdzorg?
Antwoord:
Er wordt naar gestreefd dat de rijksinkomsten en gemeentelijke uitgaven voor jeugdhulp beter op 
elkaar te laten aansluiten. De omvang van de vraag naar (specialistische) jeugdzorg is niet op 
voorhand voorspelbaar. Wij streven ernaar om elke intake te voorzien van een passende 
vervolgaanpak.
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Blz. 49
11. 6.81 zorg 18+ baten van 1,851 miljoen in de volgende jaren niet meer.

Hoe kan dit?
Antwoord:
De baten in 2017 zijn de rijksmiddelen voor de 3 decentralisaties. Tot en met 2017 werden deze 
verantwoord op programma sociaal domein. Vanaf 2018 worden deze ontvangsten verantwoord 
op programma 0 Bestuur en ondersteuning. Dit vanwege een wijziging in de financiële regelgeving 
voor gemeenten (BBV). Overigens speelt ditzelfde voor de baten op taakvelden 6.1, 6.2, 6.4, 6.71 
en 6.82.

2.1.7 Volksgezondheid en milieu
Blz. 54
12. Doelstelling 3 afval. Verschil 11 kilo en 100 kilo in de hoeveelheid restafval.

Hoeveel kilogram zit Veldhoven nu?
Antwoord:
Exclusief milieustraat: 11 kilo (oude doel 2020) en 113 kilo (realisatie 2017).
Inclusief milieustraat: 100 kilo (nieuwe doel 2020) en 137 kilo (realisatie 2017).

Blz. 58
13. Gemeentelijke woonlasten, zien we niet terug in de tabel van Blz. 71.

Hoe kan dit?
Antwoord:
In de tabel op pagina 71 worden de gemeenteljke woonlasten meerpersoonshuishouden 
weergegeven.

2.2.1 Weerstandsvermogen en risicobeheersing
Blz. 69
14. Hoe wordt het bedrag van reclamebelasting bepaald?

Antwoord:
De ondernemers bepalen zelf welk bedrag zij willen genereren uit de reclamebelasting en spreken 
onderling de berekeningssystematiek af.
Primair is dus van belang welk bedrag de winkeliers middels de reclamebelasting willen 
ontvangen. Deze aanvraag wordt vergezeld van een conceptbegroting en wordt door de 
ledenvergadering van de ondernemersvereniging vastgesteld.

Hieronder kunt u lezen hoe de berekening in elkaar zit:
De reclamebelasting is afhankeljk gesteld van de woz-waarde die aan een onroerende zaak wordt 
toegekend. Deze waarde kan elk jaar fluctueren i.v.m. de waardeontwikkeling binnen de 
categorie niet-woningen.
Ook wordt rekening gehouden met de te verwachte leegstand.
Met gebruikmaking van deze gegevens wordt een drempel en het tarief bepaald.
Daarnaast is door de winkeliers onderling een minimaal en maximaal te betalen bedrag 
afgesproken.
Dit betekent dat men het vastgestelde minimum bedrag verschuldigd is. Als de woz-waarde boven 
de berekende drempelwaarde uitkomt, betaalt men voor elke C 1.000,00 boven deze 
drempelwaarde het tarief tot het vastgestelde maximumbedrag.

15. En waarom zit er een verschil tussen City centrum en Kromstraat?
Antwoord:
Elke ondernemersvereniging bepaalt zelf welk bedrag voor hen gewenst is. Vandaar dat er een 
verschil is tussen beide gebieden.
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GBV
Algemeen - Meetindicatoren
Al jaren vragen wij aandacht voor het smart formuleren van de doelen en meetindicatoren.
Bij de behandeling van de voorjaarsnota heeft de wethouder toegezegd dat in de programmabegroting 
2019 een en ander verwerkt zal worden.
Wat schetst onze verbazing: Veel doelen hebben geen meetindicator of een meetindicator die wat 
anders meet. Hieronder krijgen we een (niet volledige) opsomming van doelen die niet of niet goed te 
meten zijn. Hieronder een aantal voorbeelden:

Blz. 35
1. doelstelling 1: Goede huisvesting etc., wordt gemeten door "Een Integraal Huisvestingsplan 

onderwijs". Dus als ik maar een plan maak is het goed?
Antwoord:
De gemeente is verantwoordelijk voor de bekostiging van onderwijshuisvesting en heeft als 
doelstelling: goede huisvesting voor alle scholen in redelijke nabijheid van hun leerlingen. Met het 
door de gemeenteraad laten vaststellen van een Integraal Huisvestingsplan (IHP) worden de visie 
en duidelijke kaders voor een toekomstbestendige onderwijshuisvesting vastgesteld. Het IHP legt 
de basis voor de komende 16 jaar en geeft duidelijkheid voor scholen, kinderopvangorganisaties 
en gemeente. Een vastgesteld IHP moet worden gezien als het startdocument voor de integrale 
benadering van goede onderwijshuisvesting.

Blz. 22
2. doelstelling 1: Het doel is voorkomen etc. De meetindicator is aantal meldingen per 1.000 inwoners. 

Is bijvoorbeeld 25 goed? Of juist heel fout?
Antwoord:
De gekozen afname van 10% is een realistisch uitgangspunt in vergeljking met de trend/afname 
van voorgaande j'aren. Daarentegen is hogere afname van bijvoorbeeld 25% wenselijk.
De doelstelling is dan ook het voorkomen en bestrijden van woninginbraken, winkeldiefstallen, 
geweldsincidenten, vernielingen en beschadigingen in de openbare ruimte.

Blz. 22
3. doelstelling 3: Het aantal kan geen doel zijn. "Harde kern jongeren". Dit doel wordt niet begrepen. 

Wat willen we met deze harde kern jongeren behalen? Hun aantal per 1000 inwoners meten?
Antwoord:
De gekozen doelstellingen zijn BVV-indicatoren (wettelijk verplicht) en cjfers zijn afkomstig van 
de Politie. Het doel is het realiseren van een afname van het aantal harde kernj'ongeren alsmede 
nieuwe gevallen van harde kern jongeren voorkomen.
Een harde kern j'ongere is een persoon in de leeftijdscategorie 12-24 jaar, die verdacht wordt van 
twee zware misdrij'ven en bovendien in de j'aren daarvoor drie keer antecedenten heeft 
opgelopen, of verdachte zijn van ten minste drie zware misdrijven.

Blz. 39
4. doelstelling 1: In welke mate worden de 'bewustwordingsacties' met betrekking tot zwerfvuil 

kwalitatief geëvalueerd, aangezien alleen de kwantiteit ervan als meetindicator wordt gebruikt?
Antwoord:
Hoeveelheid ingezameld zwerfaval is van ondergeschikt belang, hoofddoel is de bewustwording 
om zwerfafval te verminderen/voorkomen, te vergroten.
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Nog vele voorbeelden zijn zo aanwezig.
Antwoord:
In de begroting 2019 zijn de doelen en meetindicatoren zo concreet mogelijk opgenomen. Als een 
doelstelling leidt tot een proces van meerdere jaren, gaat de meetindicator vaak over de eerste 
concrete stap/mijlpaal in dat proces, zodat het aansluit bij het begrotingsjaar en door de raad kan 
worden gemonitord of de stap van dat j'aar ook daadwerkeljk is gezet. Zo kan het voorkomen dat 
het maken van een plan is opgenomen als meetindicator bij een doelstelling die gaat over een 
effect wat j'aren later bereikt zal worden.

Kengetallen
Blz. 11 Eigen vermogen in % totale lasten.
5. Dit loopt in 5 jaar wel erg hard achteruit (van 68^! naar 49^!). 

Wat is hier de belangrijkste oorzaak voor?
Antwoord:
De reeks is als volgt:

2018
eigen vermogen ultimo 66.746
totale lasten over 118.124

5707o

2019 2020
63.498 61.372

119.751 121.428
537 5107o

2021
61.802

126.464
497

Zoals te zien in bovenstaande reeks wordt de daling vooral veroorzaakt door een daling van het 
eigen vermogen in 2018, 2019 en 2020 en door een relatief sterkere stijging van de lasten in 2021. 
De relatief sterke daling van het eigen vermogen in 2018, 2019 en 2020 wordt vooral veroorzaakt 
door onttrekkingen uit de vrije reserve t.b.v. het sociaal domein. De lasten van de totale begroting 
nemen verhoudingsgewijs meer toe in 2021 door hogere lasten in de bouwgrondexploitatie 
wonen (programma 8).

2.1.0 Bestuur en ondersteuning
Blz. 18 Investering Zaaksysteem
6. De aanschaf bedraagt 100 K, jaarlijks onderhoud 25 K. Dit is wel erg veel. Dit staat niet met elkaar in 

verhouding.
Graag een nadere toelichting op de 25K.
Antwoord:
Nagenoeg alle softwareleveranciers rekenen een percentage tussen de 20 en 30% van het 
aanschafbedrag voor jaarlijks onderhoud.

Blz. 19: Aanpassing startjaar afschrijving activa
7. Blijkbaar is dit in strijd met het door de Raad vastgestelde beleid.

Moet er dan geen nieuw beleid worden vastgesteld alvorens dit doorgevoerd kan worden?
Antwoord:
Besluiten inzake specifiek te hanteren 'waarderingsgrondslagen' kunnen ook bij de 
begroting(swijziging) worden vastgelegd.

2.1.1 Veiligheid
Blz. 24: projectleider ondermijning
8. Betaalt iedere gemeente 25K of is dit gebaseerd op inwoneraantal?

Antwoord:
Het begrootte bedrag voor financiering van de basisteamprogrammaleider ondermijning is 
gebaseerd op het inwonersaantal per gemeente, per jaar.

Programmabegroting 2019 - Technische vragen 6



2.1.6 Sociaal Domein
Blz. 51: Abonnementstarief WMO
9. Het rijk is voornemens om per 2019 een abonnementstarief voor de maatwerkvoorzieningen in de 

WMO in te voeren, als opmaat naar een abonnementstarief voor zowel de maatwerk- als een deel 
van de algemene voorzieningen in 2020.
In welke mate wordt er door deze tweede maatregel een verder aanzuigende werking verwacht?
Antwoord:
De aanzuigende werking geldt niet voor de algemene voorzieningen maar enkel voor de 
maatwerkvoorzieningen. De omvang van de aanzuigende werking is vooraf niet in te schatten.

10. In welke mate kan de gemeente Veldhoven sturen, om eventuele financiële nadelen hiervan op te 
vangen? (zoals bijv. strenger oordelen of een cliënt iets niet binnen het eigen netwerk of met eigen 
kracht kan oplossen)
Antwoord:
Op grond van de Wmo is het niet mogelijk om inzet vanuit eigen kracht of inzet vanuit het sociale 
netwerk te verplichten. De mogelijkheden om hierop te sturen zijn dus beperkt.

2.1.7 Volksgezondheid en milieu
Blz. 55
11. Voor verwijderen zwerfvuil is 50 K extra benodigd. Op Blz. 40 wordt aangegeven dat we 

bewustwordingsacties gaan houden om het aantal meldingen (minder zwerfafval) te laten 
afnemen? Graag nadere toelichting hierop.
Antwoord:
De maatregelen vullen elkaar aan. Bewustwording is voor verminderen van zwerfvuil op lange 
termijn. De extra kosten zijn voor het oplossen van verschillende ontstaansoorzaken/knelpunten 
van (zwerf)afval.

2.2.1 Lokale heffingen
Blz. 66
12. Dit jaar gaat het tarief voor de afvalstoffenheffing voor het eerst in jaren weer omhoog en kan er 

geen teruggave worden gedaan in de vorm van een lastenvermindering.
Waaraan is deze stijging te wijten?
Antwoord:
Deze stijging is voornameljk te wij'ten aan een toename van de ( inzameling )kosten voor huisvuil. 
De kosten nemen toe die in verband staan met de hoeveelheid ingezamelde PMD door de steeds 
hoger wordende kwaliteitseisen die gesteld worden aan PMD afval.
Daarnaast wordt er geïnvesteerd in ondergrondse (glas)containers. Hierdoor nemen de 
onderhoudskosten en kapitaallasten toe.
Er wordt veel meer afval aangeleverd, zo is bij bijvoorbeeld de milieustraat te merken dat de crisis 
voorbij is.

2.2.7 Grondbeleid
Blz. 105
13. Er is sprake dat een deel van Zilverbeek en Hoogackers kan worden gebruikt als ruilgrond.

Wat wordt hier precies mee bedoeld en met wie zou deze grond kunnen worden geruild?
Antwoord:
Ruilgrond is grond die, eventueel met een bijbetaling, geruild kan worden met agrariërs of andere 
grondbezitters.
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SENIOREN VELDHOVEN
1.2.1: Actualisatie meerjarenperspectief 2019 - 2022
Blz. 4
1. Voorjaarsnota 2019 prijsindex: 0,9^!, prijsindex Programmabegroting 2019: 2,1 = + 230%.

Was deze stijging te voorzien?
Antwoord:
Bij de voorjaarsnota 2019 (pagina 19) is voor de jaren 2019-2022 besloten uit te gaan van een 
lastenindexering van 0,9% (inflatie volgens het CBS per april 2018). Verder is in de voorjaarsnota 
vastgelegd dat de stijgingspercentages voor lonen en prijzen bij de totstandkoming van de 
begroting niet meer worden aangepast, tenzij er sprake is van een afwijking van meer dan 0,5% 
op jaarbasis. De inflatie volgens het CBS bedraagt nu 2,^. Dit is een afwijking van 1,2% t.o.v. van 
de voorjaarsnota en zodoende is de prijsindex in de begroting 2019 alsnog bijgesteld.

1.2.2.: Ombuigingen en nieuw beleid
Blz. 5
2. Alle lasten budgetten zijn verlaagd met 0,5^!;

Dit verhoogt de risico's; is dit meegenomen in de risicoanalyse?
Antwoord:
Dit risico is niet meegenomen in de risicoanalyse.

Aanvullend: waarom is dit risico niet meegenomen in de risicoanalyse?
Antwoord:
In het beleid (nota Risicomanagement, door de raad vastgesteld in februari 2017) gaat het bij een 
risico om gebeurtenissen waarop de gemeente geen invloed heeft. In dit geval heeft de gemeente 
deze invloed wel, nameljk het verlagen van de budgetten. Hiermee wordt scherper begroot. Dit 
kan leiden tot meer en frequentere afwijkingen ten opzichte van de begroting, dit betreft echter 
geen risico zoals bedoeld in bovengenoemde nota.

2.1.0: Bestuur en ondersteuning
Blz. 16
3. Externe inhuur 2017: 9,9^!? Gaarne specificatie op afdelingsniveau.

Antwoord:
griffie 0,1
M&O 3,4
FB 0,7
A&O 0,1
IZ 2,6
B&R 1,7
R&O 1,3

9,9

Aanvullend: Graag een verklaring van de opgegeven afdelingsafkortingen
Antwoord: 
griffie = Griffie 
M&O = Mens ä. Omgeving 
FB = Facilitair Bedrijf 
A&O = Advies ä Ondersteuning 
IZ = Inwonerszaken 
B&R s Beheer ä Realisatie 
R&O s Regie ä Ontwikkeling
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Blz. 17
4. Taakveldenraming: lasten dalen door mutaties reserves en resultaat rekening baten en lasten: 

Waardoor is dit veroorzaakt?
Antwoord:
Lasten in de exploitatie door mutaties reserves en resultaat rekening baten en lasten betreffen 
stortingen vanuit de exploitatie in reserves. Op pagina 123 van de begroting 2019 kunt u per 
reserve de stortingen (kolommen met kopje +1 zien.

2.2.2: Verkeer, vervoer en waterstaat
Blz. 25
5. Doelstelling 4: doorstroming Kempenbaan Oost. Aanvullende kredietaanvraag is noodzakelijk, is 

deze verwerkt in de cijfers?
Antwoord:
Nee, het is niet verwerkt in de cijfers. Het is een vooraankondiging.

Aanvullend: wanneer volgt de definitieve kredietaanvraag?
Antwoord:
Dat is nu nog niet aan te geven. Eerst moet het ontwerp verder uitgewerkt worden voordat 
krediet aangevraagd kan worden.

2.1.3: Economie
Blz. 31
6. Doelstelling 2: wanneer is het economisch profiel voor Habraken (circulaire bedrijven) gereed?

Antwoord:
Eind oktober wordt uw raad geïnformeerd over de stand van zaken mbt het circulair cluster 
Habraken.

Blz. 33
7. Bij de taakveldenraming stijgen de kosten voor de fysieke bedrijfsinfrastructuur met 3.675 en stijgen 

de baten met 2.432;
Vanwaar deze wijzigingen?
Antwoord:
Lasten 2018 2019 Mutatie
Centrumontwikkelingsprogramma 113.338 210.185 96.847
Masterplan de Run 77.255 501.265 424.010
Economische ontwikkeling bedrijven 208.262 130.095 -78.167
bouwgrondexploitatie bedrijven 4.181.885 7.414.222 3.232.337

Baten
4.580.740 8.255.766 3.675.027

bouwgrondexploitatie bedrijven 5.481.885 7.914.222 2.432.337

Per saldo BGE op programma 3 1.300.000 500.000 -800.000

Zoals in bovenstaande tabel is te zien zijn de wijzigingen opgebouwd uit diverse componenten.
De lasten stijgen door centrumontwikkelingsprogramma en Masterplan de Run (zie nieuw beleid 
in de begroting). Economische ontwikkeling bedrijven daalt. De 'grootste' wijziging wordt 
voornamelijk veroorzaakt door de raming van de bouwgrondexploitaties. De lasten en baten op 
deze complexen kunnen van jaar tot jaar zeer verschillend zijn. De bouwgrondexploitatie wordt 
budgettair neutraal in de begroting opgenomen.
In 2018 heeft er een tussentijdse winstneming op Zandven plaatsgevonden van C 1.300, in 2019 
heeft er een tussentijdse winstneming plaatsgevonden van C 200 op Zandven en van C 300 op 
Heistraat Zoom. Deze tussentijdse winstnemingen worden in de reserve gestort. Dit is conform de 
BBV voorschriften op programma 0 verantwoord.
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2.1.5: Sport, cultuur en recreatie
Blz. 39
8. Doelstelling 5: culturele instellingen: waar zijn de kosten in de begroting opgenomen die 

veroorzaakt worden door het uitvallen van de samenvoeging muziekschool en bibliotheek?
Antwoord:
De kosten zijn verwerkt in de aangepaste subsidies van de betreffende instellingen en opgenomen 
in het WBP.

Aanvullend: Graag een overzicht van de aangepaste subsidies en de corresponderende onderdelen 
in het WBP.
Antwoord:
In 2017 is besloten om Art4U en de bibliotheek niet samen te voegen. De kosten en opbrengsten 
die veroorzaakt zijn door het uitvallen van de samenvoeging van art4u en de bibliotheek zijn 
verwerkt in de jaarrekening 2017. De subsidies van Art4U en de bibliotheek Veldhoven zijn als 
gevolg van de nieuwe situatie per 2018 aangepast. De subsidies voor 2019 zijn gelijk aan de 
subsidies van 2018.

Muziekschool Art4U: budgetafspraak 74
Subsidie 2019 C 637.550 inclusief huurcomponent C 98.279

Bibliotheek Veldhoven: budgetafspraak 59
Subsidie 2019 C 925.944 inclusief huurcomponent C 81.933

2.1.6: Sociaal domein
Blz. 49
9. Taakveldenraming: de baten dalen tussen 2017 en 2018 met 16.847.

Veroorzaakt door?
Antwoord:
De baten in 2017 zijn de rijksmiddelen voor de 3 decentralisaties. Tot en met 2017 werden deze 
verantwoord op programma sociaal domein. Vanaf 2018 worden deze ontvangsten verantwoord 
op programma 0 Bestuur en ondersteuning. Dit vanwege een wijziging in de financiële regelgeving 
voor gemeenten (BBV).

2.1.8: Volkshuisvesting, Ruimteljke ordening en stedeljke vernieuwing
Blz. 58
10. Doelstelling 4(starters): welke prestatieafspraken worden er overeengekomen?

Antwoord:
Deze zijn te vinden in artikel 5.4.2 van de vastgestelde prestatieafspraken 2018-2022, te vinden op 
RIS.

Aanvullend: Graag een overzicht van die vastgestelde prestatieafspraken.
Antwoord:
Mogelijkheden voor starters en spoedzoekers
De gemiddelde wachttijd in Veldhoven voor een sociale huurwoning is 8 jaar. De gemeente 
bepleit bij alle corporaties om de mogelijkheden voor starters en spoedzoekers in Veldhoven te 
vergroten door naast wachttijd andere verdeelmodellen toe te passen.
Voor spoedzoekers, niet zijnde urgente, bieden twee corporaties de verdeelsystemen loten en 
'direct te huur aan.
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A. 'thuis biedt minimaal 30% van de geadverteerde woningen via 
loten en direct te huur aan.

2018 e.v.

B. Wooninc. wijst woningen toe op basis van inschrijfduur, loting en 
direct toewijzen. In complexen voor ouderen worden de 
woningen toegewezen op basis van inschrijfduur. De 
woonwagenwoningen worden direct toegewezen.

2018 e.v.

C. Corporaties realiseren op Wooniezie de mogelijkheid om te reageren op 
flexwoningen. Deze woningen zijn toegankelijk voor die 
personen die met spoed een woning nodig hebben maar 
buiten de urgentieregeling vallen.

2018
2021

D. Gemeente streeft ernaar dat in Veldhoven een substantieel deel van 
het aantal vrijkomende woningen via een andere methode 
dan wachttijd wordt verhuurd, zodat spoedzoekers en 
starters meer kansen krijgen. Het gaat hier nadrukkelijk niet 
alleen om tij'delij'ke huurcontracten.

2018 e.v.

11. In 2017 zijn er netto 105 woningen bij gekomen!
T.o.v. een wachtlijst van hoeveel?
Antwoord:
Er bestaan geen alles overkoepelende wachtlijsten voor woningen in Veldhoven.
Wel zijn er inschrijflijsten van de woningcorporaties voor sociale huurwoningen. Daarom is het 
antwoord beperkt tot sociale huurwoningen.
In 2017 zijn 53 sociale huurwoningen gerealiseerd en 52 andersoortige woningen.

Er zijn twee inschrijflijsten. De inschrijflijst van Wooniezie.nl bevat voor Veldhoven informatie 
over Woonstichting 'thuis en Wooninc. Daarop staan 1249 actief woningzoekenden (minimaal 
1 keer per jaar op een woning gereageerd). Woonbedrijf heeft haar eigen inschrijflijst, hierop 
stonden in 2017 460 actief woningzoekenden. Er kan een overlap zitten tussen de gegevens van 
Woonbedrijf en Wooniezie omdat woningzoekenden zich op meerdere lijsten kunnen inschrijven. 
De bovenstaande getallen kunnen dus niet bij elkaar opgeteld worden.

VSA

1.1 Inleiding
Blz. 1 Samen voor elkaar
1. In Veldhoven....die daarvoor nodig is.

Dit gebeurt met veel hulp van mantelzorgers en vrijwilligers. Hoeveel?
Antwoord:
In 2017 telde de gemeente Veldhoven 1.573 geregistreerde mantelzorgers, waarvan 102 jongeren 
zijn. Bij het vrijwilligersbureau zijn 192 vrijwilligers geregistreerd.
Dit is slechts een deel van het totaal. Volgens onderzoek van Movisie, het landelijk kennisinstituut 
voor het sociaal domein, zijn 1 op de 3 Nederlanders (16+) mantelzorger en is 48% tot 50% van 
alle inwoners actief als vrijwilliger. Het aandeel zorgvrijwilligers is 9%.

2. Hoe ondersteunt de gemeente en in welke vorm gaat men dit doen?
Antwoord:
De gemeente Veldhoven vindt het niet alleen belangrijk dat de mantelzorgers en vrijwilligers een 
financiële bijdrage ontvangen in de vorm van het mantelzorgcompliment en vrijwilligers-
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vergoeding. Wij vinden het ook belangrijk dat de mantelzorgers de mogelijkheid krijgen hun 
zorgtaken tijdelijk aan een ander over te dragen, zodat hij of zij even tijd voor zichzelf heeft. 
Daarom wordt ingezet op de nieuw te ontwikkelen en de uitbreiding van respijtzorg- 
voorzieningen zoals 'Samen de Dag Door, 'Zeker op Zondag', 'De kunst van het ontspannen'.
Ook bij de vrijwilligers en vrijwilligersorganisaties vinden we het belangrijk dat zij de juiste 
ondersteuning ontvangen zodat zij de actieve rol kunnen blijven vervullen in de lokale 
samenleving. We doen dit via het online platform voor vraag en aanbod van vrijwilligerswerk 
(Veldhovenvoorelkaar); scholing (o.a. Cursushuys Cordaad) en advies voor vrijwilligersorganisaties 
door vrijwilligersbureau van Cordaad.

3. Oog en oor geven aan mensen die dicht bij huis problemen ervaren. Is dit voldoende?
Antwoord:
Het alleen zien en horen van onze inwoners dat zij problemen ervaren met de huidige 
maatschappeljke ontwikkelingen is zeker niet voldoende. De invloed van de extramuralisering 
van de zorg op de maatschappij vraagt van onze burgers een andere houding richting onze 
kwetsbare burgers. We zetten in om onze burgers te leren om te gaan met onze kwetsbare 
medemens waarbij we de maatschappelijke partners en inwoners zelf betrekken om zo te zorgen 
dat we er met elkaar voor elkaar zijn. Zo wordt een proj'ectplan verwarde personen opgesteld en 
zijn winkeliers, het bankwezen en de horeca getraind in het omgaan met mensen met dementie.

Blz. 2
4. Ook regionaal blijven we actief....zodat inwoners die hulp krijgen die zij nodig hebben.

Welke regionale afspraken t.b.v. hulpbehoevenden zijn er en hoe worden deze gemonitord?
Antwoord:
We werken met de regiogemeenten samen om de inkoop van specialistische j'eugdzorg effectief 
en efficiënt te kunnen organiseren. Wij' werken met de DVO-11 (naast Veldhoven, Eindhoven,
Best, Oirschot, de A2-gemeenten en de Kempengemeenten) samen aan de contractvorming- en 
beheer om de zorg voor hulpbehoevenden te kunnen garanderen. Met de 21 regiogemeenten 
werken we samen op het terrein van JeugdzorgPlus en Jeugd Bescherming/ Jeugd Reclassering.
Via de informatiebijeenkomsten voor de gemeenteraad en de P&C-cyclus wordt de gemeenteraad 
geïnformeerd over de voortgang en de ontwikkelingen.

Blz. 2 Samen ruimte maken
5. Eerste alinea, de laatste regel: Dit laatste sluit uitstekend aan bij de duurzaamheidsambitie van 

Veldhoven en de energietransitie die van ons allen wordt gevraagd.
Over welke duurzaamheidsambitie hebben we het en waar is deze te vinden?
Antwoord:
Milieubeleidsplan 2010: een duurzaam Veldhoven is de focus voor 2030.

6. Gesproken wordt over een meer faciliterende rol die de gemeente steeds meer aanneemt.
Wat doet de gemeente dan in deze faciliterende rol, voor zowel ondernemer als onderwijs op 
arbeidsmarkt?
Antwoord:
Voor het op elkaar afstemmen van vraag en aanbod zijn vooral werkgevers en onderwijs samen 
aan zet. De rol van de gemeente laat zich samenvatten als stimulerend, faciliterend en het bij 
elkaar brengen van partijen.

Blz. 3
7. Met onze inwoners zijn we in gesprek gegaan over de visie.

Wie zijn dit geweest en kunt u dit toelichten?
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Antwoord:
Vooruitlopend op de concept-visie zijn in juni dit jaar 3 bijeenkomsten gehouden. Voor de 1e 
avond zijn alle bewoners en eigenaren uit het plangebied uitgenodigd. De 2e avond was met 
vastgoed-professionals en de 3e avond was openbaar. In de bijeenkomsten zijn ontwikkelingen en 
trends van de laatste jaren toegelicht en is uitgelegd hoe we zijn gekomen tot een nieuw en 
flexibel plan voor Zilverackers. Aanwezigen hebben vragen kunnen stellen en zijn uitgedaagd mee 
te denken om zo input te leveren voor de ontwikkelvisie.

8. Wat wordt verstaan onder experimenteersubsidie? Nieuw beleid?
Antwoord:
Binnen de subsidieregeling Vitale Samenleving van 2017 is de mogelijkheid opgenomen om via de 
'experimenteerruimte' in aanmerking te komen voor een subsidie. Deze subsidie beoogt nieuwe 
initiatieven mogelijk te maken die tot doel hebben de samenleving zo vorm te geven dat ook 
mensen met een beperking precies dezelfde dingen kunnen doen als mensen zonder beperking. 
Thema's als eenzaamheid en VN-verdrag zullen de komende periode meer aandacht krijgen.

1.2.1 Actualisatie meerjarenperspectief 2019-2022
Blz. 4
9. In deze paragraaf worden....aan de hand van diverse invalshoeken gerealiseerd. Welke 

invalshoeken?
Antwoord:
De diverse invalshoeken zijn de structurele doorwerking kwartaalrapportage III-2017 en 
kwartaalrapportage I-2018, raadsbesluit m.b.t aanvullend krediet ontsluiting De Run 4500 en 
investeringskrediet Zwembad, wijziging BTW -systematiek sportvoorziening zwembad en 
bijstelling technische uitgangspunten Voorjaarsnota 2019.

Blz. 5
10. Het hokje 'Formatie/overhead' is blanco. Graag het bedrag.

Antwoord:
Het bedrag ombuigingsmaatregelen Formatie/Overhead 2019 is C 0

Blz. 6
11. Programmapunt 2 Bereikbaarheidsagenda Zuidoost Brabant.

Moet - 100 niet - 127 zijn, omdat een deel van de kosten nu onder een ander programmapunt is 
opgenomen? Toelichting op blz. 28.
Antwoord:
Nee, -100 moet niet -127 zijn. Door middel van kwarap II-2017 is al structureel C 27 opgenomen in 
programma 2 voor de noodzakelijke organisatiecultuur (voor de verdere uitwerking van de 
ambitie en maatregelen) in de Bereikbaarheidsagenda.

Blz. 7
12. Inmiddels is duidelijk dat ook voor.., onder andere vanuit continuïteitsoverwegingen, behoefte is 

aan structurele capaciteit.
Wat zijn de beweegredenen om de structurele capaciteit uit continuïteitsoverwegingen op te 
voeren?
Antwoord:
Wij willen de dienstverlening aan onze inwoners kunnen garanderen.

13. De capaciteit voor de energietransitie is een gevolg van landelijke ontwikkelingen op dit terrein. 
Welke ontwikkelingen? Geldt hier een wettelijke verplichting?
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Antwoord:
In 2050 moet Nederland klimaatneutraal zijn. Om dat doel te bereiken wil de overheid onder 
meer dat alle woningen en gebouwen worden verduurzaamd en niet meer op gas worden 
verwarmd. Op basis van de Wet VET (Voortgang Energie Transitie) moeten gemeenten energie- en 
warmtevisies maken en bevorderen dat in 2050 alle woningen en gebouwen in de gemeente 
verduurzaamd zijn.
VNG schat de benodigde capaciteit hiervoor in op 1 fte per 8000 gasaansluitingen. Veldhoven 
heeft al ruim 19.000 woningen, vandaar uitbreiding met 2 fte.

14. Structurele doorwerking kwartaalrapportage I-2018 2019 1.356 2020 1960 2021 5329 en 2022 5330. 
Hoe kan dit zo sterk oplopen?
Antwoord:
De structurele doorwerking in de kwartaalrapportage I-2018 komt voornamelijk door hoger 
gemeentefondsuitkering van het rijk conform de maartcirculaire van het gemeentefonds 2018.

Blz. 10
15. Het groeiende aantal inwoners leeftijd 5 t/m 14 en de uitbreiding aantal woningen verhouden zich 

niet met het aantal leerlingen die afnemen. Kunt u dit toelichten?
Antwoord:
De getallen van de leerling prognoses die vermeld staan komen voort uit de prognoses die 
jaarlijks door DUO worden gepubliceerd. In deze prognoses worden ontwikkelingen in het actuele 
woningbouwprogramma buiten beschouwing gelaten. In Q4 2018 zullen in het kader van het op te 
stellen Integraal huisvestingsprogramma onderwijs actuele leerling prognoses worden opgesteld. 
Bij het opstellen hiervan wordt het meest actuele woningbouwprogramma meegenomen.

16. Samenstelling gemeenteraad per 1-1-2022 is niet per definitie hetzelfde als nu. Er zijn 
gemeenteraadsverkiezingen in maart 2021, dus samenstelling raad is onbekend. Waarom worden 
de cijfers niet weggelaten?
Antwoord:
De volgende gemeenteraadsverkiezingen vinden plaats op woensdag 16 maart 2022.

Blz. 11
17. In de rubriek wegen en fietspaden nemen alle getallen toe, terwijl de totale oppervlakte hetzelfde 

blijft. Hoe is dit te verklaren?
Antwoord:
De verhardingen worden binnen de gemeentegrenzen aangelegd, hierdoor verandert de totale 
oppervlakte niet.

2.1.0 Bestuur en ondersteuning
Blz. 15
18. In alle gevallen wordt rekening gehouden met inwoners die niet over digitale technieken beschikken 

en laaggeletterde inwoners.
Hoe dan?
Antwoord:
Onze dienstverlening is multichannel, dat betekent dat wij het baliekanaal en telefoniekanaal, 
maar ook het analoge postkanaal beschikbaar hebben voor mensen die geen internet hebben. 
Echter steeds meer mensen hebben toegang tot het internet, ook senioren. Voor de gemeente 
belangrijk om te investeren in makkelijke en begrijpelijke digitale dienstverlening.
Laaggeletterden kunnen gebruik maken van het telefoniekanaal of baliekanaal.

19. Meetindicatoren: Aantal maal dat samenspraak in opdracht van de raad...
Hoe vaak is dit in de afgelopen 7 maanden voorgekomen?
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Antwoord:
In de afgelopen zeven maanden is er geen samenspraakopdracht (procesvoorstel voor een 
samenspraaktraject) gegeven door de raad. Er is in de oordeelsvormende vergadering van 12 juni 
2018 gesproken over het GVVP. Het GVVP is gebaseerd op een procesvoorstel tot samenspraak 
waarover de raad een besluit heeft genomen op 12 juni 2017.

20. Toegankelijkheid van informatie: meer dan 65^!?
Van de totale Veldhovense populatie of van degene die hebben gereageerd?
Antwoord:
Dit gaat over de score van de klantmonitor, dus over de mensen die hebben gereageerd.

21. Resultaat metingen scoren klanttevredenheid over meldingen. Niet alleen de meldingen, maar de 
afhandeling van meldingen gedifferentieerd naar soorten is interessant voor het 
klanttevredenheidspeil. Kan hierin voorzien worden?
Antwoord:
Op dit moment kan hierin niet worden voorzien. Naar aanleiding van het 
rekenkamercommissierapport wordt onderzocht hoe de klanttevredenheid van meldingen kan 
worden gemeten.

22. Kan de raad hierover periodiek via de kwartaalrapportage geïnformeerd worden?
Antwoord:
Via de kwartaalrapportages wordt hierover gerapporteerd met de stoplichtkleuren. Verwezen 
wordt naar de Leeswijzer in hoofdstuk 1 van elke kwartaalrapportage.

Blz. 16
23. De uitgezette koers voor samenspraak wordt verder doorgezet en wordt in een zo vroeg mogelijk 

stadium maximaal toegepast bij in- en externe projecten en (beleids-)vraagstukken.
Wat wordt bedoeld met "in een zo vroeg stadium" en "maximaal toegepast" ?
Antwoord:
"In zo vroeg mogelijk stadium" is aan het begin van een project, zodat we met de 
inhoudsdeskundige kunnen bepalen of samenspraak een toegevoegde waarde kan hebben voor 
het project. En zo ja hoe we het dan in kunnen zetten.
"Maximaal toegepast" hiermee wordt bedoeld dat we bij elk project een afweging maken of 
samenspraak een toegevoegde waarde kan hebben.

Blz. 17
24. 0.9 vennootschapsbelasting: Een forse stijging in 2019 e.v..

Graag een verklaring over deze forse toename.
Het is inderdaad een behoorlijke bijstelling (2018: C 138, 2019: C 888) die overigens voor een groot 
gedeelte (de vennootschapsbelasting over de bouwgrondexploitatie) aan de vrije reserve wordt 
onttrokken. De bijstelling vennootschapsbelasting over de bouwgrondexploitatie is C 687. Er is 
nog veel onduidelijk met betrekking tot de berekening van de vennootschapsbelasting. 
Momenteel zijn we, onder begeleiding van onze fiscaal adviseur, bezig om de kasstromen te 
bepalen voor de bepaling van de hoogte van de fiscale openingsbalans per 1 januari 2016 voor de 
BGE. De hoogte van de fiscale openingsbalans bepaalt in hoge mate de toekomstige fiscale 
resultaten en dus de te betalen vennootschapsbelasting. De raming die nu wordt opgenomen is 
de best mogelijke inschatting die we op dit moment kunnen maken. Ook hebben wij voor het 
eerst in de begroting 2019 (en ook in kwarap III 2018) de vennootschapsbelasting opgenomen 
over fiscale resultaten niet zijnde bouwgrondexploitatie (C 63).
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Blz. 18
25. Het betaald parkeren wordt herijkt om te komen tot een aantrekkelijker winkelklimaat en ter 

voorkoming leegstand. Uitvoeren onderzoek naar mogelijkheden en uiteindelijke oplossingsrichting 
kiezen in 2019.
Dit is geen vraag.

Blz. 19
26. 81.000 nieuw beleid rijksvaccinatieprogramma. Stelpost:70.000. Waar haalt het college de 11.000 

vandaan?
Antwoord:
Het verschil tussen de verwachte middelen binnen het gemeentefonds van C 70.000 en de 
begrootte lasten van C 81.000 loopt mee in het saldo van de begroting.

2.1.2 Veiligheid
Blz. 24
27. Hogere bijdrage Veiligheidsregio, nu met wederom een hogere bijdragen van C 91 k.

Was de index die Veldhoven heeft toegepast onjuist? Wat was daarvan de reden?
Antwoord:
De wet gemeenschappelijk regelingen (WGR) bepaalt dat gemeenschappelijke regelingen zoals de 
Veiligheidsregio hun begroting vóór 1 augustus (in het jaar voorafgaand aan het begrotingsjaar) 
toesturen aan de provincie. Deze termijn is aanmerkelijk eerder dan de termijn voor gemeenten 
(15 november). Op deze manier hebben gemeente de mogeljkheid om de bjdragen aan de 
gemeenschappelijke regeling op te nemen in de gemeentelijke begroting. Het begrotingsproces 
voor een gemeenschappelijke regeling begint eerder dan voor gemeenten. Hierdoor is het 
moment van het vaststellen van het indexeringspercentage als uitgangspunt een ander moment 
dan voor gemeenten, waardoor de percentages kunnen afwijken.
Verder hebben de 4 regiobrede gemeenschappelijke regelingen afspraken gemaakt over 
uniformering van de indexering. Deze wijkt af van de methode die Veldhoven hanteert. Een 
verschil is dat de gemeenschappelijke regelingen een gewogen gemiddelde index bepalen voor 
loonkosten en overige kosten. Veldhoven hanteert een index op de kosten (niet-loonkosten) en 
een apart uitgangspunt voor de cao ontwikkeling.

28. Projectleider ondermijning. De 8 basisteam gemeenten betalen een gezamenlijke fulltime 
projectleider. Betaalt elke gemeente een gelijkwaardig deel of naar inwonertal? (8*25k=een dure 
projectleider)
Antwoord:
Elke gemeente betaalt naar rato van het inwoneraantal.

2.2.2 Verkeer, vervoer en waterstaat
Blz. 25
29. Fietsgebruik woon werk. Het fietsgebruik stimuleren van het woon werk verkeer is slechts een klein 

deel van het totale fietsgebruik.
Hoe denkt het college het andere fietsgebruik te faciliteren en te stimuleren?
Dit is een politieke vraag.

30. Koppeling GVVP ontbreekt.
Kan het college het GVVP en haar benodigde budgetten opnemen in de programmabegroting?
Antwoord:
Nee, dit is nog niet vastgesteld.

31. Hoe wordt de raad geïnformeerd over de meetindicatoren voor wat betreft samenspraak met 
inwoners en de resultaten ervan?
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Antwoord:
Zie programma 0, doelstelling 1.

Blz. 26
32. Eindhoven Airport. Hoe ziet dit college een gecontroleerde groei voor Eindhoven Airport als blijkt uit 

natuurwetgeving dat groei niet meer mogelijk is op basis van de uitstoot van stikstof?
Dit is een politieke vraag.

Blz. 28
33. Vervanging wegen in Meerveldhoven en Zeelst.

Waarom is er al een toename vanaf 2019 als de planning pas in 2022 op de agenda staat?
Antwoord:
Er is geen toename vanaf 2019. De toename is pas vanaf 2022.

Blz. 29
34. Subsidie samenwerkingsovereenkomst bereikbaarheidsagenda ZO-Brabant. De 

bereikbaarheidsagenda kost per jaar C 127k.
Waarom wordt dit niet zo beschreven?
Antwoord:
Door middel van kwarap II-2017 is al structureel C 27 opgenomen in programma 2 voor de 
noodzakelijke organisatiecultuur (voor de verdere uitwerking van de ambitie en maatregelen) in 
de Bereikbaarheidsagenda. Vanaf 2019 bedraagt de bijdrage voor regio brede projecten jaarlijks 
C 100.

35. Daarnaast is aangegeven "De kosten voor route gebonden projecten moeten door de 
desbetreffende gemeente(n) zelf opgebracht worden".
Betekent dit dat we naast de C 127k nog meer aan de bereikbaarheidsagenda kwijt zijn?
Antwoord:
Ja, dit zou kunnen. Afhankelijk van de gekozen (routegebonden)projecten.

36. Moet deze 100k = 127k in de tabel op blz. 5 worden aangepast?
Antwoord:
Nee, door middel van kwarap II-2017 is al structureel C 27 opgenomen in programma 2 voor de 
noodzakelijke organisatiecultuur (voor de verdere uitwerking van de ambitie en maatregelen) in 
de Bereikbaarheidsagenda.

37. Toename toezicht openbare ruimte kabels en leidingen. Waarom moet de gemeente 1 fte 
structureel inzetten voor toezicht? Diegene die de graafwerkzaamheden uitvoert is financieel 
verantwoordelijk en dient bijvoorbeeld van te voren een zogenoemde CLICK melding te doen. Dus 
kosten en verantwoording neer leggen bij de veroorzaker als onderdeel van de vergunning?
Antwoord:
Toezicht op naleving van verantwoordelijkheden van derden is nodig om toekomstige 
gevolgschades te voorkomen.

2.1.3 Economie
Blz. 31
38. Tweede alinea, de ambitie voor bestaande bedrijventerreinen... allemaal toekomstbestendig zijn. 

Wat wordt bedoeld met toekomstbestendig en hoe denkt het college dit te bereiken?
Antwoord:
Met toekomstbestendige bedrijventerreinen bedoelen we bedrijventerreinen die voldoen aan de 
wensen en eisen op het gebied van duurzaamheid, veiligheid en aantrekkelijkheid.
Hoe het college dit denkt te bereiken is geen technische vraag.
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39. Doelstelling 4: Meetindicator b. 0A functiemening.
Wat is dit? En met welk doel?
Antwoord:
Het percentage functiemenging weerspiegelt de verhouding tussen banen en woningen en 
varieert tussen 0 (alleen wonen) en 100 (alleen werken). Bij een waarde van 50 zijn er evenveel 
woningen als banen.
Deze meetindicator is een voorgeschreven meetindicator uit de financiële regelgeving (Besluit 
Begroting en Verantwoording), wij hebben hier dus geen keuze in.

Blz. 32
40. We zetten in op een actueel ondernemersloket? Heeft de raad hiertoe besloten?

Antwoord:
Het ondernemersloket is een van de uitwerkingen van de economische visie die door de raad in 
2016 is vastgesteld en de ambitie die hierin is uitgesproken om koploper in dienstverlening aan 
het bedrijfsleven te zijn.

Blz. 33
41. Wat is de reden van de structurele uitschieter bij zowel baten als lasten bij de fysieke 

bedrijfsinfrastructuur?
Antwoord:
Lasten 2018 2019 Mutatie
Centrumontwikkelingsprogramma 113.338 210.185 96.847
Masterplan de Run 77.255 501.265 424.010
Economische ontwikkeling bedrijven 208.262 130.095 -78.167
bouwgrondexploitatie bedrijven 4.181.885 7.414.222 3.232.337

Baten
4.580.740 8.255.766 3.675.027

bouwgrondexploitatie bedrijven 5.481.885 7.914.222 2.432.337

Per saldo BGE op programma 3 1.300.000 500.000 -800.000

Zoals in bovenstaande tabel is te zien zijn de wijzigingen opgebouwd uit diverse componenten.
De lasten stijgen door centrumontwikkelingsprogramma en Masterplan de Run (zie nieuw beleid 
in de begroting). Economische ontwikkeling bedrijven daalt. De 'grootste' wijziging wordt 
voornamelijk veroorzaakt door de raming van de bouwgrondexploitaties. De lasten en baten op 
deze complexen kunnen van jaar tot jaar zeer verschillend zijn. De bouwgrondexploitatie wordt 
budgettair neutraal in de begroting opgenomen.
In 2018 heeft er een tussentijdse winstneming op Zandven plaatsgevonden van C 1.300, in 2019 
heeft er een tussentijdse winstneming plaatsgevonden van C 200 op Zandven en van C 300 op 
Heistraat Zoom. Deze tussentijdse winstnemingen worden in de reserve gestort. Dit is conform de 
BBV voorschriften op programma 0 verantwoord.

2.1.4 Onderwijs
Blz. 35
42. "Vanuit die achtergrond willen wij ons voor de komende budgetperiode heroriënteren op de 

activiteiten van de gesubsidieerde organisaties die zich met dit onderwerp bezig houden."
Welke organisaties?
Antwoord:
Hierbij moet worden gedacht aan organisaties als Stichting Educatie voor Anderstaligen EVA, 
Educatief centrum De Parasol, De Nieuwe Band, Stichting Kaleidoskoop, Bibliotheek en Cordaad.

43. Doelstelling 3: focus op alle jeugd... meetindicatoren evaluatie activiteiten in 2020 en 2022. Welke 
activiteiten?
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Antwoord:
Activiteiten die voortkomen uit de in 2017 door uw gemeenteraad vastgestelde kadernota "Focus 
op alle jeugd" en die gaan over onder meer (talent)ontwikkeling, opvoeden en opgroeien en 
participatie aan de maatschappij door jongeren. Een voorbeeld van een dergelijke activiteit is de 
doorontwikkeling van het Centrum voor Jeugd en Gezin.

44. En is de evaluatie van 2018 aan de raad voorgelegd?
Antwoord:
In 2018 vindt er geen evaluatie plaats. De eerste evaluatie van de in 2017 vastgestelde kadernota 
staat gepland voor 2020.

Blz. 37
45. Doelstelling 4: Activiteiten worden ontwikkeld om dit bereik verder te vergroten.

Wat is het bereik op dit moment?
Antwoord:
In 2017 hebben 78 kinderen gebruik gemaakt van een VVE-programma.

2.1.5 Sport, cultuur en recreatie
Blz. 39 Groenonderhoud en zwerfafval
46. Hoeveel bewoners zijn of worden betrokken bij het onderhoud van het groen in hun wijk?

Antwoord:
Dit is sterk afhankelijk van de onderhoudsactie. Dit varieert van beperkte- tot grotere groepen.

Blz. 40
47. Doelstelling 5 Culturele instellingen. Op basis van deze evaluatie zal van gemeentewege worden 

geadviseerd over na te streven doorontwikkeling van de samenwerking op tactisch, strategisch en 
operationeel niveau.
Gaan wij de culturele instellingen verder onder druk zetten om te bezuinigen ten bate van de 
samenwerking?
Dit is een politieke vraag.

48. Doelstelling 6: % niet sporters! 5% afname in 2020. Hoeveel mensen sporten er op dit moment niet?
Antwoord:
69% van de inwoners uit Veldhoven sport en beweegt (volgens sportparticipatie anno 2016), ieder 
op zijn of haar manier en niveau. In 2019 zal een nieuw onderzoek worden uitgevoerd naar de 
sportparticipatie in Veldhoven.

Blz. 42
49. Werken derden voor meldingensysteem. Dit staat in het programma "Sport, cultuur en recreatie" 

waarom staat dit niet bij het programma "Bestuur en ondersteuning"? (P15-16)
Antwoord:
Aanschaf systeem is opgenomen in programma 0. In programma 5 betreft het extra capaciteit om 
meldingen openbare ruimte zorgvuldig af te handelen.

50. Viering 100 jaar Veldhoven. Wanneer gaat de raad hiervoor de kaders stellen?
Antwoord:
Het voornemen bestaat om in het voorjaar van 2019 een voorstel hiertoe aan uw raad voor te 
leggen.
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2.1.6 Sociaal Domein
Blz. 43
51. Er wordt gesproken over een breder aanbod arrangementen voor maatschappelijke participatie.

In welke vorm, door wie en wat zijn de kosten hiervan?
Antwoord:
Samen met onze netwerkpartners zoeken wij naar diverse alternatieven voor een betaalde baan 
voor inwoners die (nog) niet economisch kunnen participeren o.a. in de vorm van 
vrijwilligerswerk. De kosten hiervan zijn niet nader te specificeren en passen budgettair binnen 
het begrotingsproduct.

52. Schuldhulpverlening in eigen beheer sinds 2018, verder uitwerken in 2019.
Over hoeveel gezinnen gaat het dan en welke kosten zijn hiermee gemoeid en wordt personeel 
ingehuurd of intern aangesteld?
Antwoord:
Alle taken op het gebied van schulddienstverlening worden door onze eigen medewerkers 
uitgevoerd. We hebben op dit moment 180 klanten. Het budget bedraagt afgerond C96.000 (excl. 
loonkosten).

Blz. 44
53. In de eerste alinea staat een stuk over beschermd wonen en maatschappelijke opvang. Per 2022 

wordt dit vanuit Eindhoven overgeheveld naar de regiogemeenten. In 2019 werken we aan de 
voorbereidingen van deze doordecentralisatie richting veldhoven.
Wat houdt dit concreet in? extra FTE, extra kosten, is er specifieke know how nodig?
Antwoord:
We werken met regiogemeenten samen aan een regionaal beleidsplan doordecentralisatie. In dit 
plan worden de afspraken over taken en verantwoordelijkheden beschreven, en is duidelijk wat 
er lokaal én wat er regionaal wordt uitgevoerd. Vooralsnog is er in dit stadium van het proces 
geen extra capaciteit benodigd.

54. Het voornemen is om per 2022 de taken en financiën ..over te hevelen naar de regiogemeenten.
Op basis waarvan is het voornemen ingegeven? Verdere decentralisatie richting Veldhoven?
Antwoord:
Wij geven uitvoering aan het Rjksbeleid met als doel de zorg dichterbij' te organiseren.

55. Vervoer op maat en gecombineerd. Is al even bezig.
Wanneer wordt verwacht dat het project van beoging omgezet kan worden naar toepassing?
Antwoord:
De huidige vervoersovereenkomst Taxbus loopt af per 1 maart 2020. De eerste grote kans om 
(een deel van) de regionale ambitie te realiseren, ligt bij de nieuwe aanbesteding in 2019 van dit 
vervoer. Ook andere toekomstig aflopende vervoersovereenkomsten bieden telkens kansen om 
stapje voor stapje aan de regionale ambitie te bouwen.

Jeugdzorg
56. Vanwege de oplopende vraag naar specialistische jeugdzorg... Hoeveel loopt ie op?

Antwoord:
Kijkend naar de peildatum 1 januari zien we een stijging van het aantal cliënten in 2016 van 676, 
naar 759 in 2017, naar 772 in 2018.

57. Via een aantal actieplannen.. Welke? Naast de eerder gedeelde plannen om in gesprek te gaan 
met huisartsen, CJG en jeugdinstellingen.
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Antwoord:
In het kader van Grip op Jeugd zijn 9 actieplannen geformuleerd. Deels hebben deze betrekking 
op interne bedrijfsvoering en deels zijn deze extern gericht. De extern gerichte actieplannen 
hebben betrekking op huisartsen, CJG en zorgaanbieders. Daarnaast gaat het om verbeteren van 
de regionale afstemming en het project verbinding in de basis.

58. Doorontwikkelen CJG, nu is er geen passend programma bij de zorgvraag waardoor mensen de 
weg niet vinden, weinig gebruik van deze voorliggende voorziening.
Wat betekent dit? extra fte, nieuwe doelen, afgestemd op de vraag?
Antwoord:
Dit betekent dat bij' de doorontwikkeling van het CJG onder meer wordt ingezet op het 
vergroten van de vindbaarheid door te investeren in de zichtbaarheid en waar het CJG voor 
staat. Maar ook door het verbeteren van de loketfunctie, het versterken verbinding met de 
vindplaatsen zoals onderwijs en kinderopvang maar ook de verbinding met het generalisten en 
specialistenteam.

Blz. 45 Clientondersteuning
59. Onafhankelijke ondersteuning bekendheid verhogen tot 50% onder WMO diënten.(nu36%) Hoe 

en welke kosten zijn hier mee gemoeid?
Antwoord:
We investeren in communicatiemiddelen om de bekendheid te vergroten. Denk hierbij aan het 
verspreiden van een informatiefolder, publicaties in het gemeentenieuws en enkele 
voorlichtingsbijeenkomsten. Het betreft m.n. beperkte out-of-pocket kosten.

60. Op blz. 47 staat dat gem Veldhoven koploper bij dit project? Hoezo met een bekendheid van 35 % 
in 2017?
Antwoord:
Het feit dat Veldhoven is uitgeroepen tot een koploper is een waardering voor onze inspanning 
op het gebied van cliëntondersteuning en is een extra stimulans. Vandaar ook de doelstelling om 
de bekendheid te vergroten.

61. Doelstelling 5. Kwaliteit van leven.
Hoe meet je de relatie tussen verbetering kwaliteit van leven en de ontvangen ondersteuning?
Antwoord:
De gemeenteraad ontvangt jaarlijks de uitkomsten van het cliëntervaringsonderzoek. Het 
onafhankelijk en gecertificeerd onderzoeksbureau hanteert hierbij een methodisch 
onderbouwde systematiek.

62. En zie pag. 47: Uitgangspunt is dat deze hoge tevredenheid over de bijdrage van de ondersteuning 
op de verbeterde kwaliteit van leven op gelijk niveau moet blijven. Wat wordt hiermee bedoeld?
Antwoord:
Wij zijn tevreden als tenminste 75% van de Wmo-cliënten een betere kwaliteit van leven 
ervaart.

63. Doelstelling 6. Jeugdzorg. We streven naar een afname van het aantal jongeren met specialistische 
jeugdhulp t.o.v. 2018.
Hoe reëel is deze doelstelling gezien het feit dat de prognose juist is dat deze alsmaar zal stijgen en 
al stijgt?
Antwoord:
Wij achten deze doelstelling reëel. Constatering dat de vraag naar jeugdzorg autonoom stijgt is 
correct en landelijke en lokale ambitie is om de kosten voor specialistische jeugdzorg beter te 
kunnen beheersen door investeringen in de gehele keten van het voorliggend veld.
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Blz. 47
64. Doelstelling 6. Jeugdzorg. Waarom wordt onderwijs niet betrokken als vindplaats voor jeugd?

Antwoord:
Onderwijs is en wordt betrokken als vindplaats. Zowel met het Primair Onderwijs en Voortgezet 
Onderwijs vindt regionaal en lokaal afstemming plaats over de aansluiting van onderwijs en 
jeugdhulp.

Blz. 48
65. Welke collectieve voorzieningen worden ontwikkeld waarmee de transformatie inhoud krijgt?

Antwoord:
Welke voorzieningen dit zijn, zal in de loop van 2019 duidelijk worden uit onder meer de 
doorontwikkeling van het CJG en het proj'ect verbinding in de basis.

66. Had deze er niet al moeten zijn? 2018 was het jaar van transformeren toch?
Antwoord:
Transformatie is een continu proces van meerdere jaren.

67. Terugbrengen van het aantal aanbieders? Welke dan? Onze aanname is dat dit niet de preventieve 
aanbieders zullen zijn. Klopt dit?
Antwoord:
De aanname klopt niet. Het betreft aanbieders die al geruime tij'd geen klanten meer bedienen. 
Deze contracten worden automatisch beëindigd.

68. In de praktijk zijn nog geen verbindingen gelegd met burgerinitiatieven die zeer helpend zijn.
Komt dit nog?
Dit is een politieke vraag.

69. Verder spelen we in op ontwikkelingen en mogelijkheden om het minimabeleid 'op maat' te 
maken. Waar moeten we aan denken?
Antwoord:
Denk hierbij* aan de uitbreiding van de voorziening voor bjzondere doelgroepen. Een voorbeeld 
is de uitbreiding van de meedoen-voorziening specifiek voor ouderen.

70. Doelstelling 8 Minimabeleid. Waar is het minimaloket gebleven?
Antwoord:
Het minimaloket heeft in 2018 de naam Veldwijzer gekregen.

Blz. 49
71. Kunnen we meer inzicht krijgen in de bestedingen van de budgetten in het sociaal domein?

Antwoord:
Met de programmabegroting volgen wij de door de gemeenteraad vastgestelde kaders.

Blz. 51
72. Abonnementstarief. Per 1-1-2019 gaat het abonnementstarief waarschijnlijk in. Zuigende werking 

naar de WMO. Wat gaat dit betekenen? Heeft de gemeente hier rekening mee gehouden in het 
begroten van de WMO?
Antwoord:
Zoals op pagina 51 van de begroting is beschreven, is in de begroting enkel rekening gehouden 
met de verminderde inkomsten uit eigen bijdrage en niet met de aantrekkende werking (en de 
hiermee gepaard gaande ambtelijke capaciteit), omdat dit niet in te schatten is.
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73. Compensatie abonnementstarief. 50 0A compenseren voor huidige personen die een beroep doen 
op de WMO. Is er begroot voor de andere personen die een beroep gaan doen op de WMO?
Antwoord:
Nee, omdat de mate van aanzuigende werking niet in te schatten is (zie het antwoord op vraag 
72).

Blz. 52
74. Jeugdzorg. Bezuiniging van 0,5 % en toch komt er een voordeel van C60.000 tot 240.000 in 2022? 

Een bezuiniging en toch een voordeel , hoe kan dit?
Antwoord:
Deze bezuiniging verlaagt de kosten en dit heeft een positief effect op het saldo.

75. Aframen budget algemeen maatschappelijk beleid. Budget wordt afgeraamd voor 177K euro 
terwijl voor jeugdzorg uit alg middelen/reserve geput moet worden. Hoe kan dit?
Antwoord:
Voor de 3 decentralisaties heeft de raad in 2014 besloten dat deze worden uitgevoerd binnen de 
rijksmiddelen en dat tekorten en overschotten worden verrekend met de reserve sociaal 
deelfonds. Omdat de reserve sociaal deelfonds niet meer voldoende saldo bevat, wordt deze 
aangevuld vanuit de vrije reserve.
Algemeen maatschappelijk beleid valt niet onder de 3 decentralisaties en daarom komt dit 
voordeel ten gunste van het saldo.

2.1.7 Volksgezondheid en milieu
Blz. 53

76. Veldhoven zet in op verdere afvalreductie en doorgaande verbetering van de afvalscheiding 
waarbij de afvalkosten ÏOO1^ gedekt worden uit de afvalstoffenheffing.
Kan het college aangeven welke plannen zij hiervoor bedacht heeft?
Antwoord:
Er is nog geen nieuw afvalbeleid. Momenteel wordt een analyse uitgevoerd van het huidige 
afvalbeleid en de bereikte resultaten en worden de opties voor verdergaande vermindering van 
restafval in beeld gebracht.

77. Onderzoek naar kansen voor verdere reductie van huishoudelijk afval per inwoner naar 100 kilo 
(incl. Milieustraat) in 2020.
Wordt bij het onderzoek ook de mogelijkheden onderzocht van financiële prikkels en sturing?
Dit is een politieke vraag.

Blz. 55
78. Contraire tekst op pag. 47 en pag. 55 rondom CJG.

Hoe verklaart het college dit? Positie CJG versterken met middelen versus middelen zijn over dus 
aframen.
Dit is een politieke vraag.

79. Contraire tekst, bewustwording rondom verwijderen zwerfafval (pag. 40)versus structureel 
verhogen van budget. Hoe verklaart het college dit?
Antwoord:
De maatregelen vullen elkaar aan. Bewustwording is voor verminderen van zwerfvuil op lange 
termijn. De extra kosten zijn voor het oplossen van verschillende ontstaansoorzaken/knelpunten 
van (zwerf)afval.
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Blz. 58:
80. Woningcorporaties. Eind 2019 worden de prestatieafspraken geactualiseerd.

Wil het college bij de meetindicatoren de kwantitatieve en kwalitatieve aspecten weergeven. 
Zodat bijvoorbeeld kenbaar wordt of het percentage van sociale woningen wordt behaald.
Dit is een politieke vraag.

81. Zijn de aantallen conform de afspraken gerealiseerd?
Antwoord:
De begroting gaat niet over realisatie van afspraken, deze verantwoording gebeurt in de 
jaarrekening.

Blz. 59
82. Starters. Starters komen bijna niet meer aan de bak in de huidige woonmarkt. Kan het college 

starters beter faciliteren, hierbij denkend aan startersleningen en CPO projecten?
Dit is een politieke vraag.

83. Kunnen de mogelijkheden voor starters worden uitgebreid?
Dit is een politieke vraag.

Blz. 60
84. Taakveldenraming. Kan in de eerste tabel de uitschieter bij de grondexploitatie in 2019 en 2021 

worden toegelicht?
Antwoord zie pag. 25.
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Antwoord:
Taakveld 8.2 grondexploitatie (niet-bedrijventerreinen)
Lasten 2019 2020 2021 2022
Balansmutatie BGE/woningen 7.862 8.276 14.663 5.275
Zilverackers, Oerle-Zuid 1.215 0 0 0
Zilverackers, De Drie Dorpen 3.962 6.609 6.598 6.233
Kasteel Zuijderwijck 33 63 109 1.038
Slot-oost 193 1.389 1.491 470
Noordrand Meerstraat 0 0 0 0
Schippershof 29 0 0 0
Woonzorgcomplex Leuskenhei 0 0 0 0
Alm/ phoenix 0 0 0 0
The Village (v.h.Entrada II) 248 117 105 13

13.542 16.454 22.966 13.029

Baten 2019 2020 2021 2022
Balansmutatie BGE/woningen
Zilverackers, Oerle-Zuid 502 0 0 0
Zilverackers, De Drie Dorpen 12.853 13.446 20.168 12.406
Kasteel Zuijderwijck 0 0 0 1.875
Slot-oost 0 3.315 3.315 0
Noordrand Meerstraat 0 0 0 0
Schippershof
Woonzorgcomplex Leuskenhei
Alm/ phoenix 0 0 0 0
The Village (v.h.Entrada II) 616 348 337 337

13.970 17.109 23.821 14.618
Saldo 429 655 855 1.589

Specificatie van het saldo:
Projecten in 2019 afsluiten in 2020 afsluiten in 2021 afsluiten in 2022 afsluiten

cq. winstnemen cq. winstnemen cq. winstnemen cq. winstnemen

Zilverackers, Oerle-zuid 283
Zilverackers, De Drie Dorpen
Kasteel Zuyderwijck 975
Slot-Oost 580 780 181
Noordrand Meerstraat
Schippershof 46
Alm/phoeniks
The Village 100 75 75 432
Subtotaal 429 655 855 1.589

Deze winstnemingen worden op taakveld 0.10 toegevoegd aan de reserve

85. In de tweede tabel staan onder punt 8.1 en 8.3 dezelfde omschrijvingen met dezelfde en
verschillende cijfers, sommige omschrijvingen worden dubbel genoemd. Kan deze tabel worden 
vervangen door een tabel met de juiste omschrijvingen en de juiste cijfers?
Antwoord:
De dubbele omschrijvingen in deze tabel gaan over personele capaciteit. Voor een deel 
(C 14.000) worden de kosten gedekt met opbrengsten van projecten voor derden. Dit is apart 
zichtbaar gemaakt en daardoor komt de omschrijving 2 keer voor.
Verder wordt tijdelijke capaciteit voorgesteld, voor 1 jaar en voor 2 jaar. Ook dit veroorzaakt 2 
keer dezelfde omschrijving.
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PARAGRAFEN

2.2.1. Lokale heffingen
Blz. 71

86. De begroting van de gemeente en de cijfers die COELO hanteert zijn gebaseerd op verschillende 
rekenmethodes.
Waarom heeft Veldhoven een andere berekeningsmethodiek als COELO?
Antwoord:
COELO verzamelt jaarlijks landelijk de tarieven van de onroerende zaakbelasting, de riool- en 
afvalstoffenheffing. Deze tarieven kunnen niet een op een tussen gemeenten onderling worden 
vergeleken. Er kunnen namelij'k verschillende heffingsmethodieken bestaan. Bij de rioolheffing 
kan dat gaan om heffing van de eigenaar, de gebruiker, van beiden of per m3 of in staffels. Bij de 
afvalstoffenheffing zijn de mogelijkheden ook zeer divers zoals bv. heffen volgens een vast 
bedrag per jaar zoals in onze gemeente maar ook heffen per ophaalbeurt of per gewicht is 
mogelij'k. COELO tracht deze wel gegevens vergelij'kbaar te maken.
De gemeente Veldhoven gaat uit van de berekende tarieven zonder dat deze vergelijkbaar 
moeten zijn met die van andere gemeenten.

Blz. 72 t/m 77:
87. Dekkingspercentages. Is het niet wenselijk om bij kostendekkende leges te streven naar een 

dekking van 100%? (Accepteer een marge van 95-105%) Is er beleid om dat na te streven?
Antwoord:
De gemeente Veldhoven streeft naar een 100% kostendekking voor wat betreft de leges. Deze 
kostendekking wordt niet op product of hoofdstukniveau maar per titel berekend. Achter de 
paragraaf lokale heffingen is een lijst opgenomen voor wat betreft de dekkingspercentages van 
de verschillende hoofdstukken en titels van de legesverordening. Hieruit blijkt dat titel I een 
dekkingspercentage heeft van 97,05%, titel II 98,30% en titel III 18,391^ Het dekkingspercentage 
van de totale leges is begroot op 95,74%.

2.2.2 Weerstandsvermogen en risicobeheersing
Blz. 79/80:

88. Risico's. In de tabel van blz. 79 staat 30%. In de toelichting op blz. 80 wordt gesproken over 20%. 
Van welk percentage wordt uitgegaan?
Antwoord:
Uitgegaan wordt van 20%. De tabel bevat klassen van kansen, in dit geval tussen de 10% en 30%.

2.2.3 Onderhoud kapitaalgoederen
Blz. 83

89. Paragrafen ten aanzien wegen, riolering en gebouwen. Zijn er respectievelijk afwijkingen 
geconstateerd ten opzichte van 2018? Deze bijstellingen zijn niet terug te herleiden of te vinden 
waarom de bedragen van 2019 hoger of lager uitvallen.

2019 2020 2021
Wegen Prog. Beg. 2018 936 936 936

Prog. Beg. 2019 1.030 1.030 1.030
Verschil +94 k +94 k +94 k

Riolering Prog. Beg. 2018 1.068 1.122 1.205
Prog. Beg. 2019 1.153 1.153 1.153
Verschil +85 k +31 k -52 k
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Gebouwen Prog. Beg. 2018 807 807 807
Prog. Beg. 2019 1.205 1.224 1.244
Verschil +389 k +417 k +437k

Antwoord:
In kwarap 1 van 2018 hebben actualisaties plaatsgevonden voor wegen en gebouwen. Voor 
riolering betreft de afwijking voornamelijk indexering.

2.2.4 Financiering
Blz. 88

90. Liquiditeitenplanning. Waarvoor wordt een lening van C 67,5 miljoen aangetrokken? Waarom niet 
nu voor het volle bedrag nu gemeente zelf rentestijging voorziet?
Antwoord:
Er is begroot om in de komende meerjarenbegroting een drietal leningen aan te trekken van in 
totaal C 67,5 miljoen. Zoals op pagina 88 is beschreven hanteren wij het principe van 
totaalfinanciering. Dit betekent dat betreffende financiering nodig is voor het saldo van alle 
inkomsten en uitgaven van de gemeente.
Voor 2019 wordt, zoals op pagina 88 is vermeld, een licht stijgende rente verwacht, die nog 
steeds op een uitzonderlijk laag niveau ligt. Ons beleid is er op gericht om financiering aan te 
trekken indien nodig. Indien zich afwijkingen voordoen in de realisatie ten opzichte van de 
begroting kan daar bij het afsluiten van financiering nog optimaal rekening mee worden 
gehouden.
Overigens wordt de rente op langlopende financiering en de rentevisie van een aantal grote 
banken nauwlettend gemonitord. Indien een "serieuze" stijging van de rente wordt verwacht, 
wordt beoordeeld of er bijvoorbeeld een lening met uitgestelde storting kan worden aangegaan. 
Deze beoordeling vindt continu plaats en staat los van het begrotingsproces. Indien dit aan de 
orde is zal er adequaat worden gereageerd en wordt de begrote rente via kwaraps bijgesteld.

2.2.5 Bedrijfsvoering
Blz. 96

91. Bedrijfsvoeringskosten. Kan worden toegelicht hoe in een periode van 4 jaar met stijgende 
loonkosten, inflatie en aantrekken van extra personeel (meer fte) de totale lasten slechts stijgen 
met 0,7%?
Antwoord:
Ondanks het aantrekken van extra personeel verwachten we nog steeds een dalende formatie in 
de periode van 2019 tot en met 2022. Daarnaast verwachten we ook een daling van de sociale 
uitkeringen. Dit samen met een loonindex van 1,5% (voorjaarsnota 2019) ontstaat er een 
geringe procentuele stijging van de totale loonkosten/sociale uitkeringen in deze periode.

92. Bedrijfsvoeringskosten stijgen van begroting 2018 24.049 naar 26.386 begroot voor 2019. Vooral 
"overige bedrijfsvoeringskosten" stijgen van 236.000 naar 339.000. Ook inhuur stijgt van 695 naar 
836. Waarom zit er zoveel meer ruimte tussen de begroting van 2018 en de begroting van 2019?
Antwoord:
In deze begroting wordt in 2019 voor circa C 1,1 mln aan bedrijfsvoeringskosten bjgeraamd (zie 
pagina 5 en 6). Verder zijn t.o.v. de begroting 2018 in de tussentijd de bedrijfsvoeringskosten 
2019 bijgesteld in de verschillende kwartaalrapportages (III-2017, I-2018 en II-2018).
Bijvoorbeeld stijging van loonpremies, formatie-uitbreidingen, bijstelling wachtgeld bestuur en 
sociale lasten van voormalige werknemers.
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2.2.7 Grondbeleid
Blz. 101

93. Parameters. Waarom wordt er rekening gehouden met 2^! kostenstijging, terwijl in de hele 
begroting sprake is van 2,ľ^?
Antwoord:
Voor grondbeleid volgen wij de prognoses vanuit Metafoor (is toonaangevend plan economisch 
bedrijf die landelijk door veel gemeente gevolgd wordt). Daarnaast verifiëren wij deze cijfers 
vooraf met de prognoses van Grond Weg en Waterbouw zoals die door het CBS worden 
vrijgegeven. Deze kunnen afwijken van andere indexcijfers die door de gemeente gehanteerd 
worden.

Bijlage A: Baten en lasten per taakveld
Blz. 131

94. Bijlages. Het totaal van de bijlages A-E-F (baten) wijkt af van die van bijlage D (lasten) Ook met de 
ombuigingsmaatregelen in bijlage C is dit verschil niet verklaarbaar.
Kloppen de cijfers of ontbreken er rubrieken bij de lasten?
Antwoord:
De cijfers kloppen en er ontbreken geen rubrieken bij de lasten.
Bij'lage C zijn de ombuigingsmaatregelen welke in de cijfers van Bijlagen A,D,E en F al verwerkt 
zij'n.
Bijlage D (lasten) wijkt af met totaal bijlage A omdat in Bijlage D (zoals ieder jaar) niet het saldo 
van de begroting is verwerkt zijnde taakveld 0.11 C 670 (C 127.369 minus C 670 = C 126.699).

CDA
Blz. 5
1. tabel: graag een nadere specificatie en toelichting per ombuigingsmaatregel, hoe kom je tot deze 

bedragen?
Antwoord:
De op pagina 5 genoemde ombuigingsmaatregelen worden afzonderlijk toegelicht bij de 
genoemde programma's.

Blz. 6
2. tabel: "aanpassing start moment afschrijving". Dit is een stelselwijziging, een afwijking van de 

bestendige gedragslijn, dus graag toelichting.
3. Is hiervoor toestemming van de Raad benodigd?

Antwoord (2 en 3):
De wijziging in het moment waarop wordt gestart met afschrijven kan worden gezien als een 
wijziging in de afschrijvingsmethode, waarmee een betere afstemming plaatsvindt op het 
slijtingspatroon van het actief. Deze wijziging betreft daarom een schattingswijziging. Met ingang 
van 2012 is de verwerkingswijze van schattings- en stelselwijzigingen overigens hetzelfde en vindt 
in beide gevallen geen herrekening plaats van de bestaande (rest)boekwaarde.

De toelichting is opgenomen op pagina 19. De reden van wijziging is het beter inzicht voor de 
structurele en incidentele lasten (voor o.a. de toezichthouder) en het beter benutten van de 
activamodule. Door het vervallen van de halve jaarlast afschrijving in het jaar van ingebruikname 
ontstaat er ook een financieel voordeel in de exploitatie.
Voor deze wijziging is de toestemming van de Raad nodig, vandaar dat deze expliciet is 
opgenomen in deze begroting.
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Blz. 11
4. Kengetallen. 2018 19.466 woningen oplopend tot 20.715 in 2020 waarvan ± 1/3 huur en 2/3 koop, 

een toename 1249 wat ongeveer 250 nieuwe woningen gemiddeld te bouwen is per jaar. Dit jaar 
zijn we in oktober nog niet toe aan 100....Hoe denkt het college dat te gaan realiseren?
Dit is een politieke vraag.

2.1.3 Economie
Blz. 31
5. "De focus ligt...............compactere binnensteden".

Wat betekent dit voor de winkelcentra/winkels buiten het City centrum ?
Antwoord:
Deze focus is ook al opgenomen in de detailhandelstructuurvisie en betekent dat buiten het 
Citycentrum en winkelgebied Veldhoven-dorp in principe geen mogelijkheden zijn tot uitbreiding 
van detailhandel. Waar detailhandel verdwijnt wordt gekeken of andere bestemmingen 
mogelijk/zinvol zijn.

2.1.5 Sport, cultuur en recreatie
Blz. 39
6. Voor wie zijn de bewustwordingsacties bedoeld m.b.t onderhoud groenvoorzieningen? We streven 

immers naar een vermindering van het aantal meldingen.
Antwoord:
De acties zijn bedoeld voor scholen en buurten.

Blz. 41
7. "...SPUKbaat in de......241". In de tabel erboven staat een plus van 136 ?

Antwoord:
In het bedrag van 136 zit ook een verhoging van de lasten, vandaar dat deze bijstelling in totaal 
lager is dan de genoemde baten. De bijstelling van de baten zijn apart weergegeven om aan te 
geven dat dit het nadeel is wat in de meerjarenschijf 2024 terecht komt door het vervallen van de 
SPUK subsidieregeling.

2.1.8 Volkshuisvesting, ruimtelijke ordening en stedelijke vernieuwing
Blz. 61
8. Bij de noodzaak uitbreiding capaciteit ruimtelijke ordening wordt The Dutch Mountains als een van 

de vele projecten genoemd die extra mankracht vereisen. Hoe is daar de stand van zaken?
Dit is een politieke vraag.

9. Heeft vertraging van al die projecten of afblazen nog invloed op de benodigde mankracht?
Antwoord:
De uitbreiding capaciteit ruimtelijke ordening is nodig voor een structurele caseload van 
aanvragen. Deze aanvragen betreft principeverzoeken en projecten. Vertraging of afblazen van de 
projecten heeft een beperkte invloed op de structurele caseload.

10. Ook bij dit punt op blz. 61 worden externe inkomsten genoemd uit projecten derden. Welke zijn 
dat?
Antwoord:
Dit betreft kosten die worden gemaakt voor de behandeling van verzoeken en werkzaamheden in 
het openbaar gebied ten behoeve van de realisatie van deze verzoeken. Denk hierbij aan kosten 
voor het opstellen/wijzigen van een bestemmingsplan, voor onderzoek, advisering en begeleiding, 
kosten die samenhangen met aanpassingen in het openbaar gebied enz. Uitgangspunt is dat deze 
kosten volledig worden betaald door de aanvrager.
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2.2.1 Lokale heffingen
Blz. 71
11. "De berekeningsmethodiek........ hanteren". Wat betekent dit en hoe ziet de lijst er dan uit ?

Antwoord:
COELO verzamelt jaarlijks landelijk de tarieven van de onroerende zaakbelasting, de riool- en 
afvalstoffenheffing. Deze tarieven kunnen niet een op een tussen gemeenten onderling worden 
vergeleken. Er kunnen namelij'k verschillende heffingsmethodieken bestaan. Bij de rioolheffing 
kan dat gaan om heffing van de eigenaar, de gebruiker, van beiden of per m3 of in staffels. Bij de 
afvalstoffenheffing zijn de mogelijkheden ook zeer divers zoals bv. heffen volgens een vast bedrag 
per jaar zoals in onze gemeente maar ook heffen per ophaalbeurt of per gewicht is mogelijk. 
COELO tracht deze wel gegevens vergelijkbaar te maken.
De gemeente Veldhoven gaat uit van de berekende tarieven zonder dat deze vergelij'kbaar 
moeten zijn met die van andere gemeenten.
Hoe de lijst er dan uit zal zien is niet te achterhalen omdat de gegevens niet vergelij'kbaar zij'n.

2.2.5 Bedrijfsvoering
Blz. 96
12. "1 Personele bedrijfsvoering kosten". Zit in de genoemde meerjaren ramingen ook een voorziene 

CAO- en autonome stijging? Gezien de bedragen lijkt het daar niet op
Antwoord:
Ondanks het aantrekken van extra personeel verwachten we nog steeds een dalende formatie in 
de periode van 2019 tot en met 2022. Daarnaast verwachten we ook een daling van de sociale 
uitkeringen. Dit samen met een loonindex van 1,5% (voorjaarsnota 2019) ontstaat er een geringe 
procentuele stijging van de totale loonkosten/sociale uitkeringen in deze periode.

2.2.7 Grondbeleid
Blz. 101 ev:
13. Hoeveel woningen zijn er in de inbreidingslocaties gepland?
14. Welke locaties zijn nu precies de inbreidingslocaties ?
15. Vallen hier ook de projecten onder die op blz. 105 genoemd worden van Noordrand t/m Kasteel 

Zuyderwijck ?
Antwoord (13, 14 en 15):
Over het algemeen zijn BGE's uitbreidings- en geen inbreidingslocaties. Is hier dus niet van 
toepassing.

3.3 Uiteenzetting van de financiële positie
Blz. 117
16. arbeidskosten eigen personeel 2018 22960 bij 44929 inwoners d.w.z. C 5110 per inwoner; in 2022: 

24721 bij 45750 inw dwz C 5403 per inwoner stijging 5,7! Hoe is dat te verklaren?
Antwoord:
Voor de meerjarige raming van de personele kosten is uitgegaan van 1,5% cao stijging per jaar. In 
de Voorjaarsnota 2019 heeft de raad dit uitgangspunt vastgesteld. De stijging van de inwoners is 
lager dan 1,5% per jaar. Verder is de raming van de personele lasten geen afgeleide van het aantal 
inwoners.

3.3.8 Geprognotiseerde balans
Blz. 126
17. Gaarne uitleg hoe het mogelijk is dat netto schuld van balanstotaal gelijk blijft 2019 - 2021 terwijl 

netto externe financiering verlaagt? Dit kan alleen als balanstotaal verlaagt, gaarne toelichting.
Antwoord:
Balans activa en passiva zijn in evenwicht. Prognose van vlottende activa en vlottende passiva is 
moeilijk en eigenlijk ook een momentopname ultimo boekjaar. De prognose van de balans spitst
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zich vooral toe op vaste activa, bouwgrondexploitatie, eigen vermogen, voorzieningen en 
langlopende schulden. De vlottende passiva ultimo 2017 bestaan voor een groot gedeelte uit 
vooruitontvangen specifieke uitkeringen voor investeringen (ca. C 23 miljoen). Deze zijn ultimo 
2022 ingezet bij de betreffende investeringen. Vandaar de verlaging van het balanstotaal.

18. Schulden nemen feitelijk niet af door verkoop van bouwgrond. 2019 onderhanden werk en BGE 
81mln ...2022 40 mln, daarentegen blijven de leningen die grotendeels voor de financiering van 
bouwgronden zijn aangetrokken nagenoeg gelijk: 2019 144 mln....2022 143 mln.
Is dat wel de bedoeling ?
Antwoord:
Dit is een wat vertekend beeld, de totale schuldenpositie ultimo 2022 neemt wel af t.o.v. ultimo 
2019. Onder de vlottende schulden is ultimo 2019 een bedrag geraamd van ca C 8.000 als 
kasgeldlening. Ultimo 2022 is er geen kortlopende schuld geraamd maar wordt een banksaldo van 
C 164 geraamd. Daardoor neemt de totale schuld ultimo 2022 t.o.v. ultimo 2019 (langlopend en 
kortlopend) af met ca. C 9.700. Tegenover per saldo grote inkomende kasstromen uit de 
bouwgrondexploitatie (2020 t/m 2022) ca C 45 miljoen staan ook grote uitgaande kasstromen 
voor investeringen (2020 t/m 2022) ca C 31.De raming van aan te trekken langlopende 
financiering is gebaseerd op de liquiditeitsprognose. De liquiditeitsprognose is opgebouwd uit de 
begrote bedragen die in de meerjarenbegroting zijn opgenomen. Bij de raming van de aan te 
trekken langlopende financiering wordt rekening gehouden met de kasgeldlimiet en de 
renterisiconorm.

19. Investeringen in bereikbaarheid bedrijventerreinen en woonwijken worden mede door BOVO 
bijdragen bekostigd. In verleden waren er ook BOVO bijdragen uit lopende grondexploitaties. 
Waarom nu niet meer?
Antwoord:
Bovenwijkse Voorzieningen (BOVO) zijn investeringen in het openbaar gebied zoals infrastructuur 
(hoofdwegen), parken en openbaar vervoervoorzieningen. Iedere eigenaar van een nieuw te 
bouwen woning, bedrijfspand of andere functie waarvoor een bestemmingsplanwijziging nodig is, 
betaalt hier aan mee. Het bedrag wordt berekend per woningequivalent.
Ook de gemeente droeg in het verleden vanuit de lopende BGE's bij aan de BOVO investeringen. 
Op basis van de in 2016 aangepaste voorschriften BBV(Besluit Begroting en Verantwoording) is 
het niet meer mogeljk om ten laste van een bouwgrondexploitatie een afdracht voor BOVO te 
doen. De inmiddels verwerkte afdrachten uit de bouwgrondexploitatie voor BOVO konden echter 
gehandhaafd bljven. Vanaf 2016 worden er dan ook geen nieuwe BOVO-afdrachten in de BGE's 
geraamd.

20. Daarnaast dragen particulieren kennelijk bij. Wat moeten we ons daarbij voorstellen? Zitten daar 
nog mogelijkheden tot extra inkomsten?
Antwoord:
Mede door de BOVO-bjdragen die particulieren aan de gemeente betalen worden BOVO- 
investeringen, w.o. Kempenbaan en Zilverbaan, bekostigd. De BOVO bjdrage voor 2019 is 
C 7.917,- per woning.
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PvdA
2.1.7 Volksgezondheid en milieu
Blz. 55
1. Energie transitie. Er wordt een eenmalig budget voor 2019 opgenomen van 115kC om een 

programmaplan op te stellen, deelname aan regionaal energie loket en opstellen wijkwarmtevisies. 
Kunt u aangeven hoe de kosten over deze drie onderdelen zijn verdeeld en wat het regionaal 
energie loket inhoudt?
Antwoord:
- C 5.000 voor energieloket
- C 10.000 voor programmaplan
- C 100.000 voor wijkwarmtevisies 
Regionaal Energieloket:
Centraal onafhankelijke loket waar bewoners uit hele regio via mail en telefonisch vragen kunnen 
stellen over verduurzaming van hun woning. Bewoners worden begeleid bij hun 'klantreis' en de 
keuzes die ze moeten maken.
Samengewerkt wordt met lokale energie-coöperaties (zoals Veldhoven Duurzaam), bijvoorbeeld 
voor advies aan huis.

2.1.6 Sociaal Domein
2. Het ministerie van VWS heeft het actieprogramma Kansrijke Start opgesteld. Daarin vraagt de 

staatssecretaris gemeenten, partijen uit de geboortezorg en de jeugdgezondheidszorg samen op te 
trekken om de kinderen van vandaag en de volwassenen van morgen een betere kans te bieden. 
Daarnaast is er het actieprogramma zorg voor de jeugd en een transformatiefonds met zes 
actielijnen. Onze vraag is of de regio een transformatieplan ingediend heeft om in aanmerking te 
komen voor een bijdrage uit het transformatiefonds. Dit zou voor 1 oktober gebeurd moeten zijn. 
Antwoord:
Er is vanuit de jeugdzorgregio Zuidoost Brabant een aanvraag ingediend voor een bijdrage uit het 
transformatiefonds

D66
1.1 Inleiding
Blz. 3
1. ".....worden in Huysakkers 1250 woningen gebouwd."

Moet dat niet 430 zijn?
Antwoord:
Dit moet inderdaad 430 woningen zijn. 1250 woningen is het aantal voor Zilverackers.

2.1.3 Economie
Blz. 33
2. We zien dat product 3.2 zich ontwikkelt van een structurele bate ^ C 0,9 milj. in 2018) naar een 

structurele last in 2019 - 2022.
Graag uitleggen hoe dit komt.
Antwoord:
Dit betreft een structurele last door uitbreiding personele capaciteit, extra interne uren en een 
jaarlijks werkbudget voor de doorontwikkeling van de Run. Daarnaast heeft dit te maken met de 
jaarschijven van de bouwgrondexploitatie, onderdeel bedrijventerreinen (Habraken en Zandven). 
Zowel de kosten als de opbrengsten van de jaarschijven zijn hier aangegeven.
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2.1.5 Sport, cultuur en recreatie
Blz. 40
3. In doelstelling 2 (Veldhoven beweegt) wordt gesproken over een Calisthenics park.

Aan welke locatie voor dat park wordt gedacht?
Antwoord:
Het calisthenicspark zal worden gerealiseerd tussen de Sterrenlaan en de Van Aelstlaan (bij het 
gebouw van 'De Nieuwe Band' nabij de ontmoetingsheuvel).

2.1.6 Sociaal Domein
Blz. 49 - 2.1.6.5 Arbeidsparticipatie
4. In de tabel zien we bij 6.5 (arbeidsparticipatie) in 2020 een eenmalige stijging met C 1 milj.

Kan de vermelde stijging voor 2020 worden toegelicht?
Antwoord:
Dit zijn kosten voor de Social Impact Bond. Dit is de methodiek om statushouders in de uitkering 
versneld uit te laten stromen naar betaald werk. In de 1e kwartaalrapportage 2018 zijn deze lasten 
begroot. Verder wordt verwezen naar de informatienota hierover van augustus 2017.

2.1.8. Volkshuisvesting
Blz. 60
5. M.b.t. de taakvelden 8.1 en 8.3 zijn er risico's als zaken niet verkocht worden.

Wat is de omvang van het omschreven risico?
Antwoord:
Door capaciteitstekort lopen we het risico dat aanvragen voor bestemmingsplanwijzingen/ 
principeverzoeken lang blijven liggen wat ook leidt tot vertraging van bouwplannen. Dit levert 
voor de gemeente geen financiële risico's op. De (eventueel) met de verzoeken samenhangende 
baten komen dan ook later.
Bestemmingsplannen mogen niet ouder zijn dan 10 j'aar. Wanneer deze termijn wordt 
overschreden, mag de gemeente geen leges heffen op aanvragen binnen het (te oude) 
bestemmingsplan. Hiervoor is een risico opgenomen met een kans van 30% en een maximaal 
schadegevolg van C 20.000,-.

2.2.4 Financiering
Blz. 87 Voorzieningen
De op de balans opgenomen voorzieningen stijgen significant van C 13,7 milj. in 2018 naar C 19 milj. in 
2020.
6. Wat betekent dit voor het regulier onderhoud van de gemeentelijke activa?

Antwoord:
Het regulier onderhoud wordt volgens de geldende beheerplannen uitgevoerd.

7. Is er sprake van achterstallig onderhoud?
Antwoord:
Er is in zeer beperkte mate sprake van achterstallig onderhoud.

8. In hoeverre is hierin al meegenomen de noodzakelijk verduurzaming van de infrastructuur (bijv. het 
rioleringsstelsel)?
Antwoord:
Duurzaamheid is een vast onderwerp bij bestaande en nieuwe ontwikkelingen.

2.2.5 Bedrijfsvoering
Blz. 94 Centrale Inkoop
De bouwmarkt raakt in toenemende mate overspannen. Dit heeft grote invloed op de gemeentelijke 
aanbestedingen met het risico van weinig inschrijvingen en/of veel duurdere projectrealisatie.
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9. Hoe is deze ontwikkeling gewaardeerd in de lopende en op te starten aanbestedingen?
Antwoord:
Bij iedere inkoopstrategie wordt altijd een nieuwe directieraming gemaakt waarbij rekening 
wordt gehouden met de meest actuele prijzen (CROW-norm).

10. Wat is het effect (C)Aisico?
Antwoord:
Het risico hierbij is dat tijdens de voorbereidingsfase zou kunnen blijken dat het beschikbare 
budget/krediet niet toereikend is en dus aanvullend budget/krediet benodigd is. Iedere 
aanbesteding is anders waarbij het effect in euro's niet is in te schatten.

11. In de risicoparagraaf wordt een bedrag genoemd van C 200K met een kans van 30%, maar we zien 
graag een toelichting op de volledige portefeuille.
Antwoord:
Het opgenomen risico heeft betrekking op de volledige portefeuille van aanbestedingen.

2.2.7 Grondbeleid
Blz. 101 BGE
12. Graag een overzicht per BGE complex over de onttrekkingen en toevoegingen van/aan de algemene 

middelen voor 2018 en 2019.
Antwoord:
Complex Projecten in 2018 afsluiten in 2019 afsluiten

cq. winstnemen cq. winstnemen

905500 Zilverackers, Oerle-Zuid 282.806

908200 Habraken

908500 Zilverackers, De Drie Dorpen

911100 Kasteel Zuyderwijck

911400 Slūt-Oost

911800 Noordrand Meerstraat 378.672

912100 Schippershof 45.710

913000 Noordrand Zandven 1.300.000 200.000

913400 Alm/Phoenix -71.771

917300 Heistraat Zoom 300.000

917600 The Village 100.000

Subtotaal 1.606.901 928.516
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13. Graag een overzicht per BGE complex voor 2018 en 2019 over de afname van onzekerheden door
gerealiseerde of (nagenoeg) toekomstig zekere grondverkopen.

Antwoord:
Complex Projecten 2018 2019

■K, lí

905500 Zilverackers. Oerle-Zuid 1ŨŨ2 1ŨŨ2

908200 Habraken 1ŨŨ5S 49 X

908500 Zilverackers. De Drie Dorpen 685S 1ŨŨ5S

911100 Kasteel Zuvderwijck geen verkoop voorzien geen verkoop voorzien

911400 Slot-Oost geen verkoop voorzien geen verkoop voorzien

911800 Noordrand Meerstraat 445S 1002

912100 Schippershof geen verkoop voorzien geen verkoop voorzien

913000 Noordrand Zandven 8Ũ5S 665S

913400 Alm/Phoenix 1ŨŨ5S geen verkoop voorzien

917300 Heistraat Zoom geen verkoop voorzien 0Z
917600 The Village geen verkoop voorzien mz

Bij de projectmatige verkopen nemen de onzekerheden snel af omdat projectontwikkelaars zich 
willen vastleggen. De onzekerheid bij individuele particuliere kavels blijft aanwezig omdat het bij 
de huidige hausse in de woningbouw lastig is om een aannemer te vinden. Dit heeft weer 
gevolgen voor de verkoopbaarheid van sommige kavels.

14. Wat is het effect op de BGE van de toegepaste kostenindex en de overspannen bouwmarkt op de 
voorziene projecten?
Antwoord:
Er is geen direct verband tussen de in de BGE gehanteerde index voor kostenstijging bij Grond- 
Weg- en Waterbouw (rioolbuizen, straatstenen en asfalt) en de overspannen markt voor 
gebouwen.

BurgerPartij Veldhoven
1.2. Primitieve begroting
Blz. 2
1. Er wordt gesproken over het begrip minder regelgeving.

Hoe wordt dit ingevuld en wanneer gaan deze wijzigingen in?
Antwoord:
Bij de voorbereiding en implementatie van de Omgevingswet wordt gekeken waar minder regels 
mogelijk zijn en op welke wijze dit kan worden ingevuld. Dit krijgt zijn uitvoering bij de invoering 
van de Omgevingswet in 2021. Waar we nu al regels kunnen afschaffen of vereenvoudigen 
gebeurt dit ook.

2.1.0 Bestuur en ondersteuning
Blz. 15/16 en 46:
2. Op Blz. 15/16 wordt er gestreefd naar een klanttevredenheid van ^5 % en op Blz. 46 wordt 

gesproken over tenminste een 7,5 als cijfer.
Wat is nu het tevredenheidscijfer meer dan 6,5 of 7,5?
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Antwoord:
De continu meting Klanttevredenheid (op de website en bij de balie) geeft een algemene score dat 
wordt uitgedrukt in een rapportcijfer.
Maar we kunnen bij deze meting ook dieper inzoomen op de score over 'toegankelijkheid' 
waarover een specifieke vraag wordt gesteld in de meting. We willen bij deze vraag tenminste 
65"^ behalen met een score "eens" of "zeer eens". De 65"^ is dus geen rapportcijfer.

2.1.1 Veiligheid
Blz. 22
3. Bij de meetindicatoren worden aantallen genoemd en verwezen naar politiecijfers.

Kan er inzicht gegeven worden in deze cijfers of zijn deze ergens te raadplegen?
Antwoord:
Ja, er kan gedeeltelijk inzicht gegeven worden in cijfers vanuit politie. Dit is bijvoorbeeld gedaan 
tijdens de bijeenkomst op 11 september 2018. Daarnaast zijn er ook openbronnen te raadplegen 
zoals het CBS, politie.nl en de wijkatlas die 1 maal per 4 jaar wordt uitgegeven.

2.1.3 Economie
Blz. 31
4. Bij de meetindicatoren wordt bij werkgelegenheid gekeken naar inwoners van 15 t/m 65 jaar.

Is de leeftijd van 65 juist of moeten we hier 67 jaar aanhouden?
Antwoord:
We volgen hierbij de waarden zoals bij waarstaatjegemeente.nl worden aangehouden. Dit is 
inwoners van 15 t/m 65 jaar.

2.2.1 Lokale heffingen
Blz. 70
5. Er wordt gesproken, dat onder bepaalde voorwaarden, (gedeeltelijke) kwijtschelding verleend 

wordt.
Kunt u aangeven wat deze voorwaarden zijn en hoeveel huishoudens hiervoor in aanmerking 
komen?
Antwoord:
De voorwaarden waaronder kwijtschelding mag worden verleend staan vermeld in de 
"Invorderingswet 1990" en de "Uitvoeringsregeling Invorderingswet 1990". Hierin worden 
begrippen geformuleerd en wat daaronder moet worden verstaan. (bv. onder de kosten van
bestaan moet worden verstaan......... ). Het betreft hier dus criteria waaraan moet worden
voldaan wil men voor kwijtschelding in aanmerking komen.
Zo moet er dus precies worden berekend wat onder andere de kosten van bestaan/levens
onderhoud zijn. Ook zijn het vermogen (spaarsaldo/eigen huis/auto) en de gezinssamenstelling 
van belang. Twee maal per jaar worden door de Rijksoverheid hiervoor normen vastgesteld. Dit 
zijn maximale bedragen waarover beschikt mag worden. Komt men boven deze normen uit, dan 
mag er geen kwijtschelding worden verleend.
Elk jaar gaat het in Veldhoven om ongeveer 550/600 huishoudens waaraan kwijtschelding wordt 
verleend.

Lokaal Liberaal
2.1.0 Bestuur en organisatie
Blz. 18
Wat is de capaciteit qua FTE op de afdeling communicatie en zijn dit allemaal voor communicatie 
gekwalificeerde medewerkers?

Programmabegroting 2019 - Technische vragen 36



Antwoord:
Het cluster Communicatie heeft momenteel een vaste formatie van 4,45 fte. De medewerkers in het 
cluster werken conform de vastgestelde functieprofielen.

2.1.1 Veiligheid
Blz. 23
Voor de projectleider voor het basisteam ondermijning wordt de komende jaren per jaar C 25.000 
uitgetrokken. Wat zijn de totale kosten van een dergelijke medewerker en wat dragen de overige 
7 deelnemende gemeenten hier aan bij en voor welk bedrag per jaar?
Antwoord:
De totale kosten worden geraamd op C 25.000. De bijdragen van de gemeenten zijn naar rato van de 
inwoneraantallen. De overige gemeenten dragen in totaal C 75.000 bij.

2.1.2 Verkeer, vervoer en waterstaat
Blz. 26
Wat gaat naar schatting een onderzoek naar het parkeren in het City centrum gratis te maken kosten?
Antwoord:
Verwachting is dat kosten beperkt zijn (gemeentelijke uren en uren derden). De omvang van de 
kosten is nog niet bekend.

2.1.3 Economie
Blz. 31
Kan het college aangeven welke initiatieven er het laatste jaar en op dit moment vanuit marktpartijen 
worden of zijn aangedragen om bedrijventerrein de Run te revitaliseren?
Antwoord:
Samen met marktpartijen, de zgn. Runtafel is in 2018 het ruimtelijk ontwikkelperspectief Innovatie 
Werklandschap De Run ontwikkeld. Deze wordt samen met de Runtafel verder uitgewerkt. Verder zijn 
er individuele initiatieven van marktpartjen die bjdragen aan een revitalisering, bijvoorbeeld het 
aanpassen van bestaande bedrijfsgebouwen voor de komst van Merck en Bestronics in 2017.

Kan het college aangeven hoeveel hectare bedrijfsgrond nog uitgeefbaar is op Habraken?
Antwoord:
Per oktober 2018 is er nog 26 hectare beschikbaar.
Hiervan is 14,6 hectare gereserveerd voor circulaire bedrijvigheid. Nadat de uitgangspunten en criteria 
voor circulaire bedrijvigheid zijn bepaald en regionaal afgestemd kan de grond hiervoor worden 
uitgegeven. Van het overig deel 11,4 hectare is 5,8 hectare reeds gereserveerd door diverse bedrijven. 
Daarnaast moet een gebied van 2,6 hectare deels nog verworven en is daarom nog niet verkoopbaar. 
Resteert noch 2,9 hectare uitgeefbaar.

Kan het college aangeven wat er sinds afgelopen jaar ten aanzien van onze voorzieningen in negatieve 
zin veranderd is?
Dit is een politieke vraag.

2.1.5 Sport, cultuur en recreatie
Blz. 39
Aan wat voor bewustwordingsacties moeten wij denken als het gaat om het verminderen van het aantal 
meldingen over groenonderhoud en zwerfafval?
Antwoord:
Het gaat om de volgende acties:
- 2x acties in samenwerking met scholen om zwerfvuil/afval op te ruimen
- 2x acties in samenwerking met buurt om zwerfvuil/afval op te ruimen
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2.1.6 Sociaal domein
Blz. 43
Kan het college aangeven of van alle uitkeringsgerechtigden bekend en inzichtelijk is wat hun 
competenties, hobby's en interesses zijn om hen aan passende arbeid of zinvolle dagbesteding te 
helpen?
Dit is een politieke vraag.

Blz. 44
Kan het college aangeven wat het rapportcijfer is wat cliënten ons geven bij het 
klanttevredenheidsonderzoek en tevens aangeven hoe dit onderzoek is uitgevoerd?
Dit is een politieke vraag.

Blz. 51
Kan het college aangeven of het vertrek van de programmamanager zo plotseling is dat op vervanging 
hiervan niet tijdig kon worden ingespeeld?
Dit is een politieke vraag.

PARAGRAFEN

2.2.5 Bedrijfsvoering
Blz. 93
Kan het college aangeven hoeveel Fte aan ambtelijke capaciteit ingekrompen is in de laatste jaren als 
gevolg van de crisis?
Antwoord:
Als gevolg van de crisis is het aantal fte aan ambtelijke capaciteit de laatste jaren niet ingekrompen. 
Sinds 2015 is het aantal fte's gegroeid als gevolg van de transitie (decentralisering van zorg/ 
welzijnstaken van Rijk naar gemeenten). Dit wordt uitgevoerd door het Generalistenteam en het 
Specialistenteam, die in 2016/2017 in vaste dienst zijn gekomen.
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